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Cuvintarea tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

la Plenara C.C. al P.C.R. 
din 25—26 martie 1974

Stimaţi tovarăşi,

Plenara Comitetului nostru Cen
tral a dezbătut probleme de o deo
sebită importantă pentru activitatea 
partidului şi statului, pentru dezvol
tarea economiei, ştiinţei şi culturii 
şi, mai cu seamă, pentru ridicarea 
nivelului de viaţă, material şi spiri
tual al întregului nostru popor.

Am început cu adoptarea unor 
hotăriri de ordin organizatoric. S-a 
adoptat hotărîrea privind modifica
rea Statutului partidului, avînd drept 
scop asigurarea unei funcţionări mai 
bune a organelor de partid şi de 
stat, eliminarea unor paralelisme ca
re se manifestau în activitatea noas
tră, simplificarea structurii organiza
torice. Aceasta, fără nici o îndoială, 
va avea repercusiuni pozitive asu
pra activităţii de conducere, atît pe 
linie de partid, cit şi pe linie de 
stat.

Totodată, prin hotărîrile adoptate 
se pune mai rauîtă ordine în respec
tarea prevederilor din Statut privind 
rolul Comitetului Executiv — orga
nul care asigură conducerea întregii 
activităţi între plenare — înlături»* 
du-se unele neajunsuri, paralelisme 
si suprapuneri' oare s-au manifestat 
In această direcţie. Aceste măsuri 
vor duce, fără îndoială, Ia creşterea 
rolului şi importanţei Comiteinlui 
Executiv in conducerea întregii acti
vităţi de partid, economice şl da 
stat.

Prin înfiinţarea Biroului Perma* 
went, compus dg data aceasta din 
cadrele de conducere din sectoarele 
de bază de partid şi de stat, se 
va asigura o mai bună corelare a 
diferitelor sectoare de activitate, o 
coordonare operativă şi 0 îndrumare 
unitară a lor, eliminîndu-se parale* 
lisme şi şedinţe inutile. Crearea a* 
cestui Birou, pe principiile pe care 
le-sus adoptat astăzi, va trebui să 
ducă la o îmbunătăţire de fond a 
activităţii de conducere, la soluţio
narea rapidă a problemelor multiple 
si complexe ce se pun în faţa noas
tră.

Toata aceste măsuri vor trebui s5 
fie urmate de creşterea răspunderii 
în muncă a cadrelor de partid şi de 
stat în toate sectoarele de activitate. 
Măsurile organizatorice luate voi 
trebui să fie urmate de înţelegerea, 
de către fiecare activist de partid şl 
de stat, a faptului că în funcţia sau 
în. funcţiile încredinţate are datoria 
să acţioneze cu toată fermitatea, cu 
un înalt spirit de răspundere, pentru 
înfăptuirea neabătută a liniei gene
rale a partidului, pentru realizarea'

sarcinilor încredinţate de partid. Por
nind de ia toate acestea, fără nici o 
îndoială că rezultatul va trebui să 
fie creşterea şi mai puternică a ro
lului politic conducător al partidului 
în toate domeniile de activitate.

După cum ştiţi, noi am pornit În
totdeauna de la faptul că formele 
organizatorice nu sínt stabilite o da
tă pentru totdeauna, că ele trebuie 
să corespundă sarcinilor şi etapelor 
în care desfăşurăm activitatea de 
organizare şi conducere a partidului 
şi statului. De aceea .trebuie să în
ţelegem că îmbunătăţirea formelor 
de organizare, a structurii organiza
torice şi a metodelor de muncă este 
o necesitate şi o sarcină permanen
tă. întotdeauna să pornim de la im
perativul de a asigura unirea în c.î6 
mai bune condiţiuni a eforturilor 
partidului şi statului nostru, ale ma
selor populare, ale întregului popor 
în înfăptuirea politicii partidului de 
dezvoltare multilaterală a tării.

In ce priveşte modificarea Con
stituţiei, aşa după cum s-a arătat, 
aceasta a apărut necesară ca urmare 
a experienţei şi practicilor de pînă 
acum. în acest fel, se dă o forma 
legală unor realităţi impuse de via
ţă, unor practici care şi-au dovedit 
utilitatea şi necesitatea, asigurînd 
mai buna funcţionare, Ia nivel cen
tral, şi ia toate nivelurile, a orgăni.-- 
mului nostru de stat.

Plenara a hotărît, de asemenea, 
e serie de măsuri pentru mai buna 
repartizare a forţelor partidului în 
diferite sectoare de activitate. în ce 
priveşte funcţia de prîm-ministru, 
după cum s-a arătat astăzi diminea
ţă, schimbarea a fost determinată de 
aprobarea cererii tovarăşului Maurer 
de a fi pensionat, ca urmare a stă
rii sănătăţii sale şi a vîrsteî înain
tate. Multe din schimbările făcute 
astăzi au fost însă determinate şi 
din necesitatea de a realiza o mai 
bună cuprindere a muncii în toate 
sectoarele —■ oricum, ele trebuiau 
să aibă ioc.

în ce priveşte hotărîrea plenarei 
Comitetului Central de a recomanda 
Marii Adunări Naţionale alegerea 
mea ca preşedinte al 'Republicii So
cialiste România, doresc să asigur 
plenara. întregul partid, întregul po
por că îmi voi închina toate forţele 
pentru a servi cauza socialismului şi 
comunismului • în patria noastră, In
teresele bunăstării şi fericirii po
porului nostru. Vo! face totul pentru 
s contribui, împreună cu întregul 
colectiv, cu Întregul Comitet Cen
tral, cu întregul! partid şi popor la

realizarea politicii de dezvoltare 
multilaterală a României socialiste, 
la întărirea poziţiei sale internatio
nale, ia sporirea aportului ei la cau
za păcii şi colaborării între naţiuni.

Stimaţi tovarăşi,

Plenara a dezbătut astăzi una din 
cele mai importante legi ale socie
tăţii noastre, şi anume aceea că
reia îi revine rolul de a aşeza pe 
o bază nouă retribuirea muncii. Du
pă cum se ştie, sínt aproape 6 ani 
de cînd experimentăm noul sistem 
de retribuţie. In toţi aceşti ani, s-au 
adus o serie de modificări, s-au tă
cut multe îmbunătăţiri; de aceea, 
faţă de proiectul iniţial, propune
rile actuale conţin îmbunătăţiri prin
cipiale care au modificat în mod ra
dical proiectul, In primul rînd. Su 
proiect se propune să renunţăm ia 
noţiunea de salarizare şi să intro
ducem o noţiune nouă, care să o- 

, glindeaseă noile relaţii de produc
ţie. Am considerat că este necesar 
să introducem această modificare 
finind seama că noţiunea de sala
rizare oglindeşte de fapt vechile 
relaţii de producţie, bazate pe ex
ploatare, pe existenţa proprietăţii 
private asupra mijloacelor de pro
ducţie, In ţara noastră — ca î» 
toate ţarne sJeiátiste '— ocini im 
muncii au devenit, după_ cum e cu
noscut, stăpînî pe mijloacele de 
producţie , statornicind noi relaţii 
de producţie. Este necesar să ţinem 
seama de aceasta şi să adoptăm 
noţiuni noi care, în măsura posi- 

. bilului, sa oglindească schimbările 
produse. Noua lege a retribuţiei 
trebuie să oglindească schimbările 
revoluţionare petrecute în ţara 
noastră, să reflecte calitatea nouă 
a oamenilor muncii, aceea de pro
prietari şi, în acelaşi timp, de pro
ducători ai tuturor bunurilor mate
riale. Introducerea noţiunii de re
tribuire a muncii are o mare im
portanţă principială şi practică. Ea 
va trebui să ajute Ia eliminarea u- 
nor mentalităţi învechite privind 
poziţia faţă de proprietatea Ob
ştească, faţă de mijloacele de pro
ducţie, derivate din vechile relaţii 
de producţie, din vechiul sistem de 
relaţii dintre patron şi oamenii 
muncii, dintre capitalişti şi „mury 
citori. Ea va trebui să contri
buie ia dezvoltarea atitudinii noi 
faţă de proprietatea obştească, fată 
de muncă. Fiind stăpînî aî mijloa
celor de producţie, producătorii bu
nurilor materiale, oamenii muncii

trebuie să ţină seama de faptul că 
asigurarea veniturilor lor directe 
depinde de asigurarea mijloacelor 
financiare şi materiale necesare 
dezvoltării continue a forţelor de 
producţie, a întregii societăţi. Tre
buie înţeles că această problemă 
este problema centrală a fiecărui 
colectiv, a fiecărei întreprinderi, a 
fiecărui om al muncii, a fiecărui ce
tăţean al patriei noastre.

O altă caracteristică principală a 
legii este afirmarea cu putere a 
principiilor socialiste de retribuire 
după calitatea si cantitatea muncii, 
înscrierea, de la început, în lege, 
a faptului că. nimeni nu poate rea
liza venituri prin exploatarea mun
cii altora, că singura sursă de ve
nit este munca utilă şi necesară so
cietăţii socialiste. Pornind de aici, 
fiecare este retribuit în raport cu 
cantitatea şi calitatea muncii depu
se, cu contribuţia "directă la dez
voltarea forţelor de producţie, ta 
înflorirea societăţii socialiste. Este 

: de la sine înţeles că fondul de re
tribuire este nemijlocit legat de pro
ducţia generală, de bunurile mate
riale pe care le producem, de pro
dusul social, de venitul naţional, 
de raportul dintre fondul de con
sum şi fondul de dezvoltare. Mări- 

„raşş. retribuţiei Jiecăfuia nu poate 
Ti decit legalá nemijlocit de fon
durile generale de care dispunem 
într-o anumită etapă de dezvoltare 
a societăţii noastre.

Ceea ce merită subliniat este con
secvenţa cu care s-a urmărit, şi se 
realizează în proiectul de lege pre
zentat. asigurarea unei mai bune 
corelări între veniturile mari şi 
veniturile mici, realizarea unei' re
tribuţii mai echitabile. In urmă cu 
circa 20 de ani, între veniturile cele 
mai mici şi cele mai mari era un 
raport de unul la douăzeci, în 1965 
raportul acesta era de doisprezece 
la unul. Prin propunerile prezentate 
plenarei, acest raport va fd mai mic 
de şase la unul. Aceasta arată pre
ocuparea consecventă de a realiza 
în viaţă hotărîrile Congresului al 
X-Iea, ale Conferinţei Naţionale cu 
privire ta crearea unui raport mai 
echitabil între veniturile mari şi 
cele mici.

După cum aţi putut reţine, aşa 
cum am discutat şi la plenara din 
noiembrie 1973, s-a acordat 6 aten
ţie deosebită creşterii mai puterni
ce a veniturilor mici. In mod spe
cial, prin hotărîrile plenarei din no-

(Continuare în pag. a Il-a)

Şedinţa
Consiliului de Stal

In ziua ide 27, martie 1974, a avut 
loc, la Palatul Republicii, şedinţa Con
siliului de Stat, prezidata de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, preşedintele Con
siliului de Stat.

Consiliul de Stat a examinat şi şi-a 
însuşit în unanimitate proiectul de 
lege privind modificarea Constituţiei 
Republicii Socialiste Románia, elabo
rat pe baza hotărîrilor Plenarei Comi
tetului Central al Partidului Comu
nist Român din 25—26 martie a.c., şi

a hotărît ca acest proiect să fie supus 
spre adoptare Marii Adunări Naţio
nale.

Totodată, Consiliul de Stat, in una
nimitate, şi-a însuşit hotărîrea Plena
rei C.C. al P.C.R. de a se propune 
Marii Adunări Naţionale alegerea to
varăşului Nicolae Ceauşescu, secretar 
general al Partidului Comunist Ro
mân, ca preşedinte al Republicii So
cialiste România.

Plenara Consiliului Naţional 
al Frontului Unităţii Socialiste

Sub preşedinţia tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU, a avut loc, 
miercuri după-amiază, plenara Con
siliului Naţional al Frontului Uni
tăţii Socialiste.

La ordinea de zi a plenarei: Mo
dificările la Constituţia Republicii 
Socialiste România, adoptate de 
Plenara C.C. al P.C.R. din 25—26 
martie 1974, supuse dezbaterii şi în 
plenara Consiliului Naţional al 
F.U.S.

La începutul lucrărilor a luat cu- 
vîntul tovarăşul Gheorghe Pană, 
membru al Comitetului Executiv, 
secretar al C.C. al P.C.R., membru 
al Consiliului Naţional al Frontu
lui Unităţii Socialiste.

După cum vă este cunoscut a 
spus tovarăşul Gheorghe Pană *— 
Plenara Comitetului Central al 
Partidului Comunist Român, a a- 
probat la 26 martie a.c. propunerile 
referitoare la modificările unor pre
vederi ale Constituţiei Republicii 
Socialiste România, care prezintă 
însemnătate deosebită pentru dez
voltarea în continuare a întregii 
vieţi politice, economice şi sociale 
din patria noastră. In legătură cu 
această istorică hotărâre, s-a stabi
lit să fie supusă aprobării Marii 
Adunări Naţionale propunerea de a 
se institui înalta funcţie de Pre
şedinte al Republicii Socialiste Ro
mânia.

Complexitatea vieţii noastre so
ciale şj de stat atît pe plan intern, 
cit şi pe planul relaţiilor interna
ţionale pune în mod firesc sarcini 
importante pe linia organizării cen
trale a activităţii (de stat, care să 
răspundă cit mai deplin' cerinţelor 
înfăptuirii cu consecvenţă şi ia un 
nivel calitativ superior a obiective
lor edificării societăţii socialiste ro
mâneşti. 1

In vederea realizării acestor obi
ective fundamentale, Plenara Comi
tetului Central al P.C.R. â apreciat 
ca fiind necesară Instituirea func
ţiei da Preşedinte ai Republicii So
cialiste România, care va continua 
să păstreze în acelaşi timp şi caii- 
tatea de preşedinte al Consiliului 
de Stat. Preşedintele Republicii So

cialiste România va exercita p par
te din atribuţiile ce revin Consi
liului de Stat atît în relaţiile in
terne, cit şi în relaţiile internatio
nale.

în unanimitate, Plenara Comitetu
lui Central al Partidului Comunist 
Român a prezentat drept candidat 
pentru înalta funcţie de Preşedinte 
al Republicii Socialiste România pe 
secretarul general al partidului, to
varăşul Nicolae Ceauşescu.

Raţiunea pentru care a fost fă
cuta această propunere este aceea 
că tovarăşul Nicolae Ceauşescu re
prezintă cea mai proeminentă per
sonalitate a naţiunii noastre socia
liste, omul care întruchipează cali
tăţile cele mai înalte de conducă
tor de partid şi de stat, de patriot 
consecvent, de militant înflăcărat 
pentru cauza socialismului şi comu
nismului în patria noastră, pentru 
libertatea şî neatîmarea României, 
pentru solidaritatea internationalists 
cu toate ţările socialiste, cu toate 
torţele revoluţionare ale lumii.

Acestea sínt ş i , motivele pentru 
care propun susţinerea de către 
Consiliul Naţional al Frontului U- 
nităţii Socialiste a candidaturii 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu, con
ducătorul partidului şl statului nos
tru, ce i, mal iubit fiu al poporului

român, în funcţia de Preşedinte al 
Republicii Socialiste România.

In cadrul dezbaterilor au luat cu- 
vîntul tovarăşii Traian Ştetănescu, 
prim-«ecretar al C.C. al U.T.C., mi
nistru pentru problemele tineretu
lui, Ludovic Fazekas preşedintele 
Consiliului judeţean Harghita al 
F.U.S., Miron Nicoiescu, preşedin
tele Academiei Republicii Socialiste 
România, Eleonora Mărcolescu, pre
şedinta Comitetului judeţean al fe
meilor — Galati, Richard Winter, 
preşedintele Consiliului judeţean 
Sibiu al F.U.S., Toma Spiridon, 
maistru Ia Uzinele 1 Mai" din Plo
ieşti, Tîncu Anton, preşedintele 
Cooperativei agricole de producţie 
din Palazu Mare — Constanţa, Con
stantin Dăscâiescu, preşedintele 
Consiliului' judeţean Galaţi al F.U.S.

Participanţii Ia dezbateri — repre
zentanţi ai organizaţiilor de masă şi 
obşteşti, ai clasei muncitoare, ţără
nimii şi intelectualităţii, ai oamenilor 
muncii români, maghiari, germani-- 
au susţinut cm înflăcărare candida
tura tovarăşului Nicolae Ceauşescu 
pentr-u înalta funcţie da preşedinte a! 
Republicii Socialiste România, şi-au 
manifestat încă o dată, şi cu acest 
prilej, simţămintele de dragoste, sti-
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noastre d e  radio şi te lev iz iu n e  vor 
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Republicii Socia liste România
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Fapte din marea întrecere
— Săptămîna trecută se făcuse 

„mare zarvă“ în legătură cu pla
nul de acţiune al Comisiei muni
cipale pentru Îndrumarea şi con
trolul activităţii patriotice, comi
sie ce funcţionează pe lingă con
siliul popular de mai mulţi ani. 
Am vrea să revenim asupra a- 
cesteia, să reamintim locuitorilor 
Sibiului atribuţiile ei şi, impli
cit, cite ceva din propriile lor 
îndatoriri cetăţeneşti. Să înce
pem, tovarăşe vicepreşedinte, 
prin a enunţa componenţa şi a- 
tribnţiije de principiu ale respec
tivului organism.

— Din comisie fac parte repre
zentanţi aî organizaţiilor municipale 
de sindicat, Ú.T.C., femei, pionieri, 
ai asociaţiilor de locatari, Î.J.G.G.L. 
şî, fireşte, aî consiliului popular mu
nicipal — ca factori' de mobilizare 
a cetăţenilor ia acţiuni patriotice şi 
de organizare a acestora. în prin
cipal, 'comisia este chemată să sta
bilească — rin funcţie de necesităţi
— obiectivele anului de muncă pa
triotică, să repartizeze aceste obiec
tive pe organizaţiile despre care 
vorbeam, răspund de organizarea, 
îndrumarea, controlul şi ţinerea evi- 
dentei — la modul cel mai concret
— a tuturor acţiunilor din această 
sferă de participare cetăţenească.

Toate activităţile se desfăşoară, 
după cum ştiţi, pe dotxă etape: prima
— pina la 1 Mai şi a doua — pînă 
Ia 23 August.

— Să trecem şi in discuţia 
noastră la „mai concret". Ce 
aspecte ale vieţii social-econo- 
mice, culturale, sau edilitar- 
gospodăreşti vizează planul de 
muncă, pe anul in curs, al co
misiei?

— Foarte diverse. Comerţul bună
oară, sub aspectul său sanitar, cură
ţenia unităţilor, dar mai ales buna 
deservire: întreţinerea parcurilor şi 
zonelor verzi; întreţinerea fondului 
locativ de stat; contribuţia popu
laţiei la lucrărţle de investiţii pen

tru obiective sodai-culturale, spor
tive ş.a.

— Tocmai spre acestea din 
urmă credem că trebuie concen
trată atenţia. Se pâre că nu stăm 
prea strălucit cu participarea ce
tăţenilor la realizarea unor ase- 
meuea obiective.

— N-am putea spune că lucrurile 
stau chiar aşa. E o părere, pentru

că la construcţia de locuinţe ■— re
partizate pe întreprinderi — contri
buţia oamenilor muncii nu .este de
loc neglijabilă. îiî ultimă instanţă, 
această contribuţie se cheamă to* 
activitate patriotică. In ceea ce ne 
priveşte pe noi, însă — adică, ceea 
ce intră în competenţa comisiei — 
acţionăm, fireşte, mai restrîns. Ce
tăţenilor Ii se cere in prezent — 
şi în lunile viitoare — aportul ia 
lucrările de construcţie ale creşelor 
din Terezian şi' Hipodrom, Liceului 
energetic, dar mai ales de Ia cen
tralele termice (Hipodrom). Apoi,

ca o acţiune de amploare sa înscrie 
realizarea — prin munca tineretu
lui — a terenurilor sportive de la 
Valea Aurie.

— Dar despre parcurile şi zo
nele verzi — de care Sibiul, cel 
puţin la ora actuală, nu duce 
lipsă — ce ne puteţi spune?

— Sínt parcuri şi zone verzi, 
însă, aşa cum ştiţi (aţi sesizat şi

prin ziar) adesea nu arată aşa cum 
am dori. Unii cetăţeni — fără deo-. 
sebire de virată, — fac garaj din 
zonele verzi, iau din parcuri, sau 
lasă, amintiri, schilodind arborii 
încercîndu-şt talentele de „plasti 
cieni“ pe bănci ori, şi mai rău — 
le transformă in coşuri de gunoaie 
Dar să trecem la un obiectiv con
cret: Parcul „Sub Arini". Va fi 
curăţat de frunze, se vor reface 
rondurile din jurul fîntinii arteziene 
(plantîndu-se trandafiri), cascada şi 
jocurile de copii, vor fi montate 
bănci, iar aleea spre Dumbrava o

Printr-o largă 
cetăţenească.

Oraşul nostru -  
mai frumos, mai 
bine întreţinut
— Convorbire cu Hermann Schuster, vicepreşedinte ai Consi

liului popular municipal Sibiu.

Angajamentele anuale au fost onorate
să fie pietruită (pînă la Valea Au
rie). Cele arătate se vor realiza cu 
organizaţiile U.T.C. şi cu şcolile ge
nerale aflate în apropiere. în acest 
sens s-a dat deja un plan sectori
zat. conceput Ia amănunt.

Plantările de pomi au început 
luni — plopi, pe Valea Săpunului, 
în Hipodrom.

,Tot în această categorie de lu
crări se includ şi spaţiile de joacă 
pentru copiii în Hipodrom — patru şi 
cite unul — în Guşteri ţa, Terezian, 
Gh. Gheorghîu-Dej, şc. gen. nr. 5, 
12 şi 14,

— Legate de zonele verzi sínt, 
desigur, trotuarele . . .

— Da. Vor fi executate, prin 
muncă patriotică, trotuare pe 38 de 
străzi: în Turnişor, zonele Ştrand, 
Ţiglarilor, Calea Dumbrăvii, Calea 
Poplăcii. Anul viitor vom putea de
clara încheiată această acţiune de 
amploare, începută cu mai mulţi ani 
în urmă.

—• . . .  încă nu mă pot despărţi 
de parcul Sub Arini. Există aici 
arbori venerabili — ca vîrstă şi 
specie •—• care stau —• poate nu 
toţi — neidentificaţi şi la chere
mul unor inimoşi ce-şi încrus
tează . . .  „inima“ în scoarţa 
lo r. . .

— La anul, cu ocazia împlinirii 
a 50 ani de la înfiinţarea Societăţii 
de înfrumuseţare a Sibiului (care 
şi-a început • activitatea în acest 
parc) se vor face şi alte lucruri: 
plăci şi împrejmuiri pentru exem
plarele rare . . .  Dar despre aces
tea . . .

—  _______ Ia a 50-a aniversare, Fie,
numai... să fie! Să trecem la 
un alt aspect: cel al caselor (fa
ţade) porţilor, gardurilor printre 
care se aîlă multe cu tencuiala 
cSzntă, nevopsite. De ce?

— I.L.L. dispune de fonduri foarte 
nici pentru întreţineri, stă destui

(Continuare în pag. a il-a) 
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Cu trei zile înainte de sfîrşitul ca
lendaristic al trimestrului, colectivul 
întreprinderii forestiere' de exploata
re şi transport Sibiu raportează rea
lizarea planului de producţie aferent 
acestei perioade. Vor fi livrate su
plimentar beneficiarilor numeroase 
sortimente: 1 500 m c buşteni răşi- 
noase, 600 m c lemn pentru mină, 
500 :n c lemn pentru construcţii, 
3 000 m c lobde pentru industrializa
re, 2 000 tone lemn de foc ş.a.

De menţionat că volumul realizS-

Astăzi, la capătul ultimului schimb, 
colectivul de muncă al întreprinderii 
de prelucrare a lemnului Sibiu va 
raporta o realizare de seamă, prima 
din şirul celor pe care şi le-a pro
pus în acest an marcat de importan
te evenimente politice: îndeplinirea 
pianului trimestrial la toţi indicato
rii. Fără îndoiala, evenimentul va 
însemna pentru echipa tîmplarului 
Miha; Krampultz, a muncitorilor 
Gheorghe Rotaru şi Nicolae Braşo- 
veanu, a Iui Francisc Szatmary şi 
Constantin Toma, pentru toţi oame
nii întreprinderii un îndreptăţit pri
lej de satisfacţie ş; un argument ho
tărâtor pentru a munci în continua
re cu aceeaşi neostenită pasiune. 
Din mîinile acestui harnic colectiv 
au ieşit numai în acest trimestru, 
peste prevederile planului, 105 gar
nituri de bucătărie „Iza“, 120 etaje-

rilor peste plan din acest trimestru 
a determinat materializarea integra
lă a angajamentelor anuale ale în
treprinderii. Un angajament anual 
finalizat în trei lunii Să recunoaştem 
că nu este o realizare la îndemâna 
oricui, ia proporţiile ei de astăzi 
contribuind zeci şi zeci de oameni 
risipiţi prin punctele de exploatare 
din «dineul pădurilor montane. Evi
denţiate în mod deosebit: fabrica din 
Tălmăciţi şi sectoarele de exploatare 
Avrig şi Tălmaciu.

re, 20 garnituri tineret „Kavult", 123 
birouri, 100 cuiere „Vişeu" şi „Mar
gareta", 15 garnituri- de hol „Pălti
niş", 10 000 groşi creioane şţ altele. 
In acest fel statisticile au consemnat 
depăşirea planului ia producţia glo
bală cu 2,6 la sută, la mobilă cu 
2,5 Ia sută, la export cu 1,2 Ia sută, 
în condiţiile unor creşteri faţă de 
realizările aceleiaşi perioade din 
1973 cuprinse între 6 şi 26 de pro
cente.

Prin calitatea produselor livrat* 
partenerilor străini marca întreprin
derii sibiene reprezintă astăzj un me
sager de prestigiu al industriei re- 
mâneşti. Este suficient să arătăm că 
în, acest an 87 la sută din producţia 
de mobilă şi 50 la sută din cea de 
creioane se expediază unor benefi
ciari din U.R.S.S., R.F. Germania* 
Suedia, Italia, Siria* Liban* K-oveH»

Şi I. P. L. Sibiu lucrează în contul 
trimestrului al 11-lea

Salbe de succese 
pe magistralele 

luminii
Ori de cite ori am avut pri

lejul să vorbesc despre oamenii 
Grupului de şantiere Electro- 
montaj“̂  Sibiu, angajaţi îndeobşte 
în lucrări de mare anvergură, 
pline de spectaculos, dispersate 
în multe din judeţele ţării, nu 
am putut ocoli metaforele şi ad
miraţia. Lucru de la sine înţe
les, pentru că intr-un spaţiu atît 
de cuprinzător al performante
lor totul, pînă şi elementele pur 
statistice care ar părea să nu 
iasă din tiparul faptelor pro
zaice capătă amplitudinea şi re
zonanţa evenimentelor de primă 
însemnătate.

De pildă, zilele trecute discu
ţia noastră cir cîteva cadre teh
nice din unitatea sibiană por
nise chiar de Ia nişte constatări 
statistice: preliminarea realizării 
tuturor indicatorilor de plan în 
acest trimestru şi pe această ba
ză, a unei producţii suplimenta
re de aproape 4 milioane lei. A- 
ceasfa, in condiţiile în care pre
vederile planului din acest an 
sínt cu aproximativ 10 la sută 
superioare realizărilor din aceeaşi 
perioadă a anului trecut.

Aşadar, o înşiruire de cifre 
care dincolo de nişte constatări 
globale, pozitive fireşte, nu mai 
dezvăluie nimic. Oricine îi. cu
noaşte pe oamenii „Electromon-

(Gontinuare în paq. a Iii-a) 
EMIL DAVID
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iembrie 1973, asigurarea unui ra
port mai echitabil între venituri s-a 
creat pe seama creşterii mai puter
nice a veniturilor mici, realizîndu- 
se o sporire corespunzătoare a ve
niturilor mari, dar într-un raport 
mai echitabil. De măsurile privind 
creşterea veniturilor beneficiază, in 
primul rînd, tineretul, pentru că el 
este acela care, în primii ani de 
activitate, ocupă de regulă primele 
trepte din sistemul de retribuire. 
Ele constituie deci o expresie a pre
ocupării de a asigura tineretului, 
în primii ani de activitate, condi- 
ţiuni materiale mai bune, care să-i 
permită să păşească în viaţă în ra
port cu posibilităţile de care dispu
ne astăzi societatea noastră.

De asemenea, cred că au fost re
ţinute măsurile privind simplifica
rea, faţă’ de primul proiect, a trep
telor de retribuţie, reducerea unor 
trepte, crearea unui mai bun echi
libru între diferite categorii, mă
suri luate în scopul de a cointere
sa mai mult oamenii muncii în e- 
fortul de ridicare a calificării. Co
interesarea este determinată de fap
tul că se poate ajunge. în diferite 
ramuri, la o diferenţiere destul de 
însemnată între salariile mici şi cele 
mari. O diferenţiere mai mare nu 
cred că este indicată. Trebuie să 
avem grijă să nu producem o nouă 
discrepantă între veniturile mici şi 
cele mari. Trebuie să pornim de la 
necesitatea de a păstra raportul e- 
chitabii în condiţiunile de astăzi, să 
nu-1 depăşim din nou prin creşte
rea mai intensă a veniturilor mari. 
Diferenţierea nu se poate face prin 
menţinerea la un nivel scăzut a ve
niturilor mici şi creşterea mai ra
pidă a celor de sus — aceasta ar 
duce la dezechilibrul raportului pa 
care l-am stabilit. Trebuie avut în
să în vedere că legea prevede po
sibilitatea acordului în toate sec
toarele de activitate, inclusiv a a- 
cordului global. Aceasta permite ca, 
pe baza realizării producţiei fizice, 
veniturile să crească nelimitat, ca 
rezultat al creşterii producţiei. Sínt 
şi astăzi muncitori care cîştigă de 
două ori mai mult decît alţii din 
aceeaşi categorie. Posibilitatea co
interesării, pe baza obţinerii unei 
producţii suplimentare, există în toa
te ramurile de activitate, inclusiv în 
agricultură. Din toamnă a fost in
trodus şi în sectorul minier un sis
tem simplu care leaqă cîştigul de 
tona de cărbune livrată. Acesta 
este, realmente, un stimulent foar
te puternic. Primind pentru fiecare 
tonă o anumită sumă, muncitorii pot 
obţine venituri nelimitate în raport 
de producţiile suplimentare. Aşa oe 
şi explică faptul că, dacă în 1973, 
nu s-a realizat planul, în primele 
luni ale acestui an s-a obţinut, du
pă cîte ştiu, o producţie suplimen- 
tară.

Deci, sistemul de retribuire pre
vede o serie de stimulente materiale 
directe, legate de producţie. In a- 
ceastă categorie intră şi sistemul de 
premiere şi celelalte forme pe care 
le cunoaşteţi. De aceea, aş aprecia 
că în forma actuală, în ce priveşte 
principiile şi nivelele, proiectul este 
corespunzător şi putem să-l adoptăm 
ca atare.

înţeleg faptul că fiecare vrea să 
treacă la o categorie superioară. Se 
pune, însă, întrebarea: ce să facem 
cu celelalte categorii? Le trecem în 
jos sau le ridicăm şi pe ele mai sus?
O nivelare între diferitele domenii 
de activitate nu se poate realizai 
Trecerea categoriilor de jos la cele 
de sus ar duce practic la nivelare. 
Desigur, fiecare ramură este impor
tantă. Există însă deosebiri între 
ramuri. Una e să lucrezi în subteran, 
alta să lucrezi în metalurgie, alta să 
lucrezi în pădure. Nu subapreciem 
deloc rolul lucrătorilor din pădure, 
dar altă calificare se cere le tăiatul 
şi fasonatul lemnelor şi alta în e- 
lectronică, în producţia de maşini- 
unelte sau de utilaj chimic.

Trebuie să judecăm lucrurile de 
pe poziţia intereselor generale ale 
ţării, ale tuturor oamenilor muncii; 
de aceea, trebuie să aşezăm rapor
turi juste între diferitele ramuri de 
activitate la un anumit moment dat. 
Sigur, se poate întîmpla ca peste 
zece ani să se schimbe raporturile. 
Nimic nu e veşnic. Clasificarea sau 
raportul de astăzi se poate schimba 
după un număr de ani. Actualmente, 
însă, în raport cu dezvoltarea dife
ritelor ramuri, considerăm că aceas
tă clasificare este cea corespunzătoa. 
re. Ea va trebui să fie, desigur, pe
riodic adaptată la schimbările ce se 
produc în fiecare ramură, in tehnici
tatea sa, în importanta ei socială. 
In acest spirit am procedat şi în 
prezent la stabilirea clasificărilor şi' 
corelărilor din proiect. Am avut în 
vedere să aducem, de pildă, o anu
mită corectură în industria textilă, 
ţinînd seama de importanta ei şi de 
faptul că acolo lucrează în majori
tate femei — peste 80 la sută. Am 
dorit să subliniem preocuparea de 
a acorda femeilor o mai mare aten
ţie şi din acest punct de vedere.

în acelaşi timp, toate categoriile 
au primit aceeaşi majorare la limita 
de jos, în medie peste ceea ce era 
planificat de 180—200 lei. Deci, s-a 
obţinut o ridicare generală a bazei, 
îa toate categoriile. Este necesar să 
se renunţe la propunerea de trece
re a unei ramuri sau alta la catego
rii superioare şi să se adopte pro
iectul aşa cum este prezentat.

S-au făcut şi alte propuneri şi su
gestii de care cred că va trebui să 
se tină seama. Mi se pare justă ob
servaţia ca s-a creat o prea mare 
fărîmiţare a specialităţilor şi mese
riilor. De altfel, această problemă 
am discutat-o la plenara Comitetului 
Central din 1973, cînd am analizat 
problemele învăţămîntului. S-a dat 
sarcină Ministerului Învăţămîntului, 
ministerelor, de a trece la reducerea 
serioasă a fărîmiţării specialităţilor, 
de a realiza o mai mare concentra
re a lor, astfel ca specializarea să 
ofere posibilităţi mai mari oamenilor 
muncii de a trece dintr-un domeniu 
de activitate în altul. Deci, observa
ţiile sínt juste şi va trebui să reali
zăm cu consecventă hotărîrile luate 
de Comitetul Central în această di
recţie. S-a făeuit ceva. dună cît ştiu.

Dar dacă problema s-a ridicat şi 
astăzi, se pare că nu s-a făcut sufi
cient. Trebuie să acţionăm în conii- 
nuare, cu mai multă fermitate şi 
consecvenţă, în acest sens.

Trebuie, de asemenea, să avem în 
vedere că, prin proiectul discutat 
astăzi, se asigură o apropiere sim
ţitoare între veniturile oamenilor 
muncii din industrie şi din celelalte 
ramuri ale economiei, în special ale 
ţărănimii cooperatiste. Am introdus 
venitul garantat în sectorul coopera
tist. Practic, pe baza creşterii pro
ducţiei agricole, prin acordul glo
bal, cooperatorii pot realiza venituri 
mult mai mari decît venitul garan
tat. Anul trecut, unii cooperatori au 
realizat venituri care au depăşit ve
niturile realizate în Industrie. în
săşi veniturile garantate apropie şi 
aşează pe o bază nouă raportu
rile între veniturile din industrie şi 
agricultură. Dar, pe baza activităţii 
concrete de producţie, cooperatorii 
pot realiza venituri nelimitate. Ţi
nînd seama şi de condiţiile specifice 
ale vieţii din sate, în comparaţie cu 
cerinţele oamenilor muncii din ora
şe, putem spune că, în fond, apro
pierea este mult mai mare. Această 
realitate oglindeşte, de asemenea, 
preocuparea consecventă a conduce
rii partidului şi statului de a crea 
condiţii pentru creşterea corespun
zătoare, proporţională, a veniturilor 
tuturor oamenilor muncii, pentru a- 
sigurarea unor raporturi cît mai 
juste intre venituri, în raport cu im
portanţa şi contribuţia fiecărui sec
tor de activitate.

Analizat de pe aceste poziţii, por
nind de la interesele generale, de Ia 
necesitatea înfăptuirii neabătute a 
politicii partidului de creştere con
tinuă a nivelului de trai material si 
spiritual al tuturor oamenilor mun
cii, proiectul pe care l-am discutat 
astăzi corespunde etapei actuale şi 
Directivelor Congresului al X-lea şi 
Conferinţei Naţionale ale partidului.

Desigur, nu trebuie să scăpăm 
niciodată din vedere că ridicarea 
continuă a bunăstării materiale şi 
spirituale depinde de felul în care 
se realizează prevederile programu
lui de dezvoltare economico-sociaîă 
a ţării, de creşterea rapidă a forţe
lor de producţie, a producţiei mate
riale, în toate sectoarele de activi
tate. Rezultatele pe care le-am ob
ţinut pînă acum au permis să pre
vedem pentru acest cincinal o creş
tere mai mare a retribuţiei decît am 
avut în vedere Ia elaborarea planu
lui, şi aceasta în condiţiunile menţi
nerii creşterii preturilor la produse
le de consum în limitele stabilite 
prin plan. Venituri,ie oamenilor mun
cii vor fi cu aproape 2 procente mai 
mari decît am avut în vedere iniţial, 
desigur, cu condiţia înfăptuirii în 
întregime a sarcinilor pe anii 1974 
şi 1975.

Ţinînd seama de spiritul şi orien
tarea proiectului de lege, putem 
spune, fără nici o exagerare, pă el 
reprezintă şi pe plan international 
o afirmare puternică a principiilor 
eticii şi echităţii socialiste. Sîntem 
printre puţinele ţări din lume care 
adoptă o asemenea lege, ce aşează 
pe baze noi, principiale, întregul 
sistem de retribuţie a muncii, atît 
în industrie, cît şi în agricultură. 
Fără îndoială că dezvoltarea viitoa
re economico-sociaîă, creşterea for
ţelor de producţie, înflorirea întregii 
noastre societăţi vor duce la spori
rea continuă a veniturilor. In acest 
cadru există — repet — posibilitatea 
ca o ramură sau alta, într-o anumită 
etapă a dezvoltării noastre, să trea
că pe un loc superior, iar alta să 
rămînă mai în urmă. Aşa se întîm- 
plă în întreaga lume.

Este necesar să înţelegem că în 
toate domeniile se impune aplica
rea principiilor retribuţiei după 
muncă, după cantitatea şi calitatea 
muncii. De aceea, apare necesar ca 
acest principiu să fie aplicat şi în 
domeniul învăţămîntului. Se propu
ne un număr destul de mare de ni
veluri între ramuri. Acest lucru 
este just. Oare între dnginerul-eco- 
nomist şi inginerul electronist din 
aceeaşi întreprindere nu există de
osebire? Există — şi proiectul de 
lege, întregul sistem de retribuţie 
oglindesc această deosebire. între 
profesorul de economie politică şi 
cel de electronică nu există deose
bire? Sínt deosebiri între eforturile 
pe care le impun diferite specia
lităţi. A aşeza retribuţia în raport 
cu aceste eforturi nu înseamnă a 
subaprecia un domeniu sau altul. 
Dacă am judeca astfel, ar însemna 
că subapreciem un şir de ramuri 
ca electronica, mecanica şi altele şi 
apreciem numai pe mineri, pentru 
că ei au, astăzi, retribuţia cea mai 
mare. Deci, acest raţionament nu stă 
în picioare. Trebuie să avem în ve
dere că şi în învăţămînt există de
osebiri între eforturile ce se cer 
într-un domeniu şi altul. Eu nu sínt 
împotriva sportului, de exemplu, 
dar este echitabil ca profesorul de 
sport să fie retribuit ca şi profe
sorul de fizică? Este o apropiere de 
nume între educaţie fizică şi ştiinţa 
fizică, dar între conţinutul lor este 
o mare deosebire. Consider că tre
buie să aplicăm şi în învăţămînt, 
consecvent şi raţional, principiul 
retribuţiei după cantitatea şi cali
tatea muncii, după importanţa pe 
care o are în economia noastră, în 
dezvoltarea societăţii o ramură sau 
alta. Diferenţierea aceasta este ne
cesară şi trebuie s-o realizăm! Ea 
se face însă nu prin reducerea ve
niturilor vreunei categorii de pro
fesori, ci printr-o creştere ceva mai 
mică a veniturilor la unele specia
lităţi pentru a se realiza o diferen
ţiere — practic de 5 la sută — în 
vederea respectării principiului ge
neral. Aceasta este necesar cu atît 
mai mult cu cît noi mergem spre 
o mai strînsă contopire a ştiinţei 
cu învăţămîntul, a producţiei cu în- 
văţămîntul. Noi cerem cadrelor din 
facultăţile tehnice să participe mai 
mult la activitatea de producţie: le 
punem sarcini mai mari, le cerem 
eforturi mai mari.

Nu înseamnă aceasta, desigur, că 
am subaprecia ştiinţele sociale, că 
am subaprecia, de pildă, rolul ma
terialismului dialectic şi istoric, ca
re constituie, pînă Ia urmă, baza 
ştiinţifică a dezvoltării societăţii 
omeneşti, conceiotia noastră despre

lume. Dar una este a înţelege im
portanţa acestei concepţii, şi alta 
este a aşeza sistemul de retribuire 
pe principiile eticii şi echităţii so
cialiste. Aceasta reprezintă tot o 
cerinţă — şi încă o cerinţă ele
mentară — a materialismului dia
lectic şi istoric, a marxism-leninis- 
mului, aplicat concret şi cqrect. De
sigur, dacă o anumită specialitate 
este aşezată bine sau nu, aceasta 
trebuie să mai analizăm, pînă cînd 
vom supune legea votului Marii 
Adunări Naţionale. Dar acest prin
cipiu trebuie să-I adoptăm neapă
rat în lege.

Adoptînd proiectul de lege, tre
buie să pornim de la necesitatea 
de a lua toate măsurile pentru în
tărirea disciplinei şi ordinii în toa
te domeniile de activitate, să acor
dăm mai multă atenţie creşterii ni
velului de calificare şi, totodată, 
ridicării conştiinţei oamenilor mun
cii. Trebuie să înţelegem că întot
deauna. în orice societate — şi cu 
atît mai mult în societatea socia
listă — stimulentul material nu este 
unicul. Este necesar să acordăm 
mai multă atenţie atît stimulentelor 
morale cît şi activităţii educative 
de ridicare a conştiinţei socialiste a 
oamenilor muncii, care trebuie să 
înţeleagă limpede că lucrează pen
tru ei, pentru a-şi făuri o viată mai 
bună, aşa cum doresc. Numai sti
mulentul material, de orice fel, şi 
oricît ar fi acesta, nu rezolvă pro
blema. El trebuie împletit strîns cu 
stimulentul moral, cu educaţia so
cialistă. Cu toţii, de la secretarul 
general al partidului, de‘ la pre
şedintele Consiliului de Stat, şi 
pînă la ultimul om al muncii, tre
buie să înţelegem că făurirea bu
năstării societăţii, a poporului, de
pinde de dezvoltarea forţelor de 
producţie. Fiecare trebuie să acţio
neze în domeniul său de activitate 
pentru a da cît mai mult societăţii; 
nu trebuie numai să cerem de la 
societate, aşezîndu-ne pe poziţii re
vendicative. Este necesar să înţele
gem că bunăstarea fiecăruia depin
de de mijloacele materiale pe care 
le avem ia un moment dat. Aceste 
mijloace nu le putem repartiza în 
mod egal, ci proporţional cu acti
vitatea fiecăruia, evitînd. desigur, 
creşterea exagerată a diferenţierii. 
Pornind de aici, fiecare trebuie să 
înţeleagă faptul că are răspunde
rea şi datoria să acţioneze cu toa
tă fermitatea pentru înfăptuirea sar
cinilor trasate de Congres, de Con
ferinţa Naţională, de plenarele Co
mitetului Central. Numai aşa vom 
putea asigura înfăptuirea progra
mului de făurire a societăţii socia
liste multilateral dezvoltate, vom 
crea condiţii pentru făurirea comu
nismului în România!

In ceea ce priveşte Legea siste
matizării, aceasta vine să dea, cu 
întîrziere destul de mare — trebuie 
sa spun aceasta şi autocritic — pu
tere dé lege hotărîrilor Congresu
lui şi Conferinţei Naţionale. De 
fapt, ea va da putere de lege ho- 
tărî.ilor Conferinţei Naţionale* din 
1967, pentru că încă atunci am sta
bilit principiile şi sarcinile legii şi 
măsurile de sistematizare. Au tre
cut 7 ani — am pierdut mult timp 
în care puteam face o serie de lu
cruri cu rezultate bune. De aceea, 
este necesar să acţionăm acum cu 
toată fermitatea pentru înfăptuirea 
prevederilor Legii privind sistema
tizarea oraşelor şi satelor patriei 
noastre. Este necesar să punem cu 
hotărîre capăt anarhiei în aşezarea 
localităţilor, în construcţiile sociale 
— şi industriale şi agricole. Să pu
nem capăt risipei pămîntului care, 
aşa cum am mai menţionat nu o 
dată, constituie bunul naţional al 
întregului popor, indiferent de pro
prietate, şi trebuie tratat ca atare. 
Este necesar să trecem cu hotărîre 
la restrîngerea oraşelor, să interzi
cem orice construcţie în afara zo
nelor oe vor fi delimitate şi, trep
tat. să asigurăm demolarea locuin
ţelor aflate dincolo de perimetrele 
stabilite. Avem în vedere să se_ rea
lizeze acest proces într-o perioadă 
de 15—20 ani. Ceea ce se impune 
în momentul de faţă este delimita
rea perimetrelor şi interzicerea con
strucţiilor în afara acestor perime
tre. Trebuie să părăsim concepţiile 
unor arhitecţi şi constructori, ale 
unor tovarăşi care lucrează în do
meniul sistematizării şi care sínt 
menite să ducă la risipă de teren. 
Ţări dezvoltate, cu suprafeţe de pă- 
mînt pe cap de locuitor de cîteva 
ori mai mari ca ale României, con
struiesc într-un regim de densitate 
foarte mare. Trebuie să înţelegem 
cu toţii, în mod corespunzător, a- 
ceastă problemă! Ea se pune în o- 
raşe şi se pune, de asemenea, la 
sate.

In proiectul de lege s-au făcut 
o serie de propuneri privind atri
buirea loturilor pentru locuinţa per
sonală. Nu doresc să facem acum 
calcule, pentru a vedea cîte oi pot 
încăpea în suprafeţele de teren atri
buite. Dar dacă se vor lua măsuri să 
se construiască şi în sat case cu două 
nivele, va rămîne de două ori mai 
mult teren. Ar fi bine să existe)1 
atîtea oi cîte vor încăpea în peri
metrele prevăzute. Deocamdată, nu 
de suprafeţe ducem lipsă, ci de oi. 
Nu vor încăpea oile? Vom găsi te
ren pentru ele! Nu se pune proble
ma de a nu construi pentru caza
rea dp vară în pajişte şi păşuni. A- 
coastă problemă nu se tratează în 
lege, pentru că obiectul ei nu acesta 
este, ci sistematizarea satelor. Tre
buie să ţinem seama şi de practica 
veche, de experienţa îndelungată 
pe care o avem în această privin
ţă. Va trebui să revedem anumite 
probleme concrete în lege, dar por
nind de la aceste principii, de la 
aceste criterii. Să lăsăm mai mult 
loc pentru a cultiva cereale, plante 
tehnice şi furaje. Pămîntul nu ne 
gîndim să-l exportăm nicăieri. Ne 
gîndim ca judeţul respectiv, coope
rativa respectivă să cultive pe el 
cereale şi furaje pentru a putea a- 
sigura hrana oamenilor şi a anima 
lelor. in discutarea acestui proivt 
trebuie să pornim de la necesita
tea de a introduce ordine desăvir- 
şită, de a pune capăt risipei în aos- 
oodărirea Dămîntului.

Crearea noilor centre urbane ce 
se propun în lege, sistematizarea 
generală a comunelor, ridicarea lor 
economică şi socială vor determina 
transformări fundamentale în viaţa 
satelor, a ţărănimii a oamenilor 
muncii din întreaga ţară. Realizarea 
acestor obiective, care, fără îndoia
lă, nu se vor realiza în cîţiva ani, 
ci în cîteva cincinale, în 15—20 de 
ani constituie o problemă esenţială 
a societăţii noastre. De aceea, tre
buie să începem să acţionăm de pe 
acum, în mod conştient, în vederea 
acestei dezvoltări viitoare. Pe 
această cale se vor ridica nivelul de 
civilizaţie şi condiţiile generale de 
viaţă la sate, iar apropierea condi- 
ţiunilor de viaţă de la sate de cele 
de la oraşe este, după cum ştiţi, o 
cerinţă fundamentală a făuririi so
cietăţii socialiste multilateral dezvol
tate ,a creării condiţiunilor pentru 
trecerea spre comunism. Noi privim 
socialismul şi comunismul ca o so
cietate dezvoltată, cu un înalt nivel 
de organizare, o societate menită să 
asigure omului condiţiunile cele mai 
bune de viaţă.

Am discutat în plenară tezele şi 
planul de măsuri cu privire la săr
bătorirea a 30 de ani de la răstur
narea dictaturii militaro-fasciste, de 
la eliberarea ţării de sub dominaţia 
fascistă, de la momentul cînd po
porul român a început să-şi îa 
soarta în propriile mîini, să treacă 
Ia transformări democratice, revo
luţionare şi apoi ţa făurirea socia
lismului în România.

Aşa cum s-a arătat în 'plenară, 
legat de această aniversare sínt 
multe momente — printre care cele 
privind crearea sindicatelor, activi
tatea ilegală a partidului, constitui
rea în 1944, deci acum 30 de ani, 
a Frontului Unic Muncitoresc la I 
Mai — cere vor trebui să-şi ocupe 
locul corespunzător şi să fie sărbăto
rite aşa cum se cuvine. Constituirea 
Frontului Unic Muncitoresc a jucat 
un rol hotărîtor în unirea tuturor 
forţelor democratice, în creşterea 
autorităţii partidului nostru în alian
ţă cu partidul socialist, a autorită
ţii clasei muncitoare. Pe această ba
ză partidul a putut colabora cu ce
lelalte forţe patriotice, inclusiv cu 
armata, cu palatul, în realizarea o- 
biectivelor de importanţă naţională. 
Toate aceste momente trebuie să-şi 
găsească reflectarea corespunzătoa
re şi să se bucure de atenţia cuve
nită, ţinîndu-se seama de rolul şi 
importanta pe care le-au avut. Sínt 
de acord că nu trebuie să ne oprim 
la 23 August, pentru că aceasta con
stituie doar un moment ,ci să reflec
tăm măsurile luate de partid pentru 
reorganizarea sa legală, pentru reor
ganizarea sindicatului,a tineretului, 
femeilor, a tuturor organizaţiilor 
care, în condiţiunile războiului, ale 
luptei pentru transformarea demo
cratică a ţării, au asigurat triumful 
deplin al obiectivelor partidului, au 
creat condiţiile pentru dezvoltarea

(Urmare din paq. I)

mă, preţuire faţă de secretarul ge
neral al Partidului Comunist Român. 
In cuvîntul lor, ei au dat o înaltă 
apreciere activităţii laborioase, pli
nă de pasiune şi dăruire, a condu
cătorului partidului şi statului nos
tru pusă în slujba edificării socie
tăţii socialiste multilateral dezvolta
te, a înfloririi patriei şi fericirii po
porului cauzei socialismului şi pă
cii în lume, subliniind că viaţa şi 
munca celui care conduce cu înţe
lepciune destinele naţiunii române 
întruchipează un strălucit exemplu 
pentru toţi oamenii muncii din pa
tria noastră. De numele tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu — au subliniat 
vorbitorii — sínt indisolubil legate 
marile realizări obţinute de România 
socialistă în construcţia vieţii noi pe 
pămîntul patriei noastre, în ridica
rea continuă a nivelului de civiliza
ţie şi a bunăstării întregului popor,"

(Urmare din pag. t)

de prost şi cu meseriaşii. Dar în 
imobilele unde locatarii sínt tot atî- 
ţia gospodari treburile se prezintă 
bine. Un exemplu: blocurile din 
Ţiglarilor — „prăpădite“ anii tre
cuţi — se prezintă acum cu vaze 
de flori pe scări (de jos şi pînă 
sus) căsuţele poştale — aranjate, 
vopsite, casele scărilor — văruite 
ş.a.m.d. Comparaţi blocul burlacilor 
de aici cu „omologul“ său din Hipo
drom. Deosebirea — de întreţinere, 
o să vă surprindă.

— Aşadar, raţionamentul cu 
locatarul-gospodar poate de 
veni. . .  axiomă. Ceea ce nu 
scuză. cred. deficientele din ac
tivitatea I.L.L. A mai rămas o 
problemă care, după opinia zia
rului, nu este încă rezolvată 1n 
întregime: efectuarea şi menţine-

viitoare a întregii societăţi, pentru 
înfăptuirea transformărilor care au 
avut loc in ţara noastră.

Oamenii muncii, întregul po
por trebuie să pornească cu 
hotărîre Ia fapte, pentru a în- 
tîmpina această măreaţă sărbă
toare naţională cu succese cît mai 
mari în toate domeniile de activita
te. Putem vorbi, desigur, mult des
pre însemnătatea acestui eveniment. 
Pînă Ia urmă, ceea ce este hotărîtor 
este ca această sărbătoare să o în- 
tîmpinăm cu înfăptuirea în bune 
condiţiuni a sarcinilor planului pe 
acest an. Aceasta va crea condiţii 
pentru aplicarea, începînd cu vara 
acestui an, a măsurilor de ridicare 
a nivelului de trai al întregului nos
tru popor. Avem toate condiţiile 
pentru aceasta. In acest spirit tre
buie să acţionăm, astfel să desfăşu
răm întreaga noastră activitate!

Am discutat în plenară probleme
le legate de compoziţia partidului şi 
de politica de promovare a cadre
lor. Avem, după cum se vede, un 
partid puternic, care numără peste 
2 300 000 de membri, cu o compozi
ţie bună. Aproape 48 la sută din 
membrii partidului sínt muncitori şi 
peste 22 la sută ţărani — ceea ce 
arată că circa 70 la sută din efec
tivul partidului îl reprezintă oamenii 
muncii care lucrează nemijlocit în 
sfera producţiei, muncitorii şi ţăra
nii. Aceasta oglindeşte preocuparea 
permanentă a partidului, a conduce
rii sala de a asigura o creştere să
nătoasă a compoziţiei ţinînd seama 
de faptul că forţa principală a pro
ducţiei materiale o reprezintă clasa 
muncitoare şi ţărănimea. Este 
normal ca şi în partid, clasa 
muncitoare şi ţărănimea — deci 
producătorii de bunuri materiale — 
să ocupe locul pe care îl au în so
cietate. Acordăm, şi vom acorda şi 
în viitor, atenţia corespunzătoare 
compoziţiei muncitoreşti a partidu
lui nostru. Nu neglijăm în nici un 
fel — şi din date reiese clar aceas
ta — primirea în partid a intelectua
lităţii din toate sectoarele de activi
tate. Astăzi, intelectualitatea nouă, în 
strînsă alianţă cu muncitorii, cu ţă
rănimea, contribuie în mod activ la 
înfăptuirea programului general de 
dezvoltare a societăţii socialiste ro
mâneşti.

Avem rezultate bune în politica 
de cadre, deşi mai sínt lipsuri pe 
care avem în vedere să le lichidăm. 
Nu doresc acum să vorbesc de cali
ficare, ci numai de promovarea ca
drelor în diferite sectoare de activi
tate. Avem o situaţie bună în con
ducerea multor întreprinderi în ca
re se promovează cu curaj tinerii. 
De altfel, • însăşi situaţia întreprin
derilor respective, unde vîrstă medie 
este de 20—22—23 de ani, impune 
acest lucru. Nu în suficientă măsu
ră însă ne preocupăm de a asigura 
o împrospătare continuă a cadrelor 
superioare. Trebuie să spunem des
chis că în anumite domenii, numă-

înaltul prestigiu de care se bucură 
ţara noastră în lume.

1. — Plenara Consiliului Naţional 
al Frontului Unităţii Socialiste a ho- 
tărlt în unanimitate să-şi însuşească 
propunerile adoptate de Plenara 
C.C. al P.C.R. cu privire la unele mo
dificări ale Constituţiei şi, la rîndnl 
său, a decis să recomande Marii A- 
dunări Naţionale legiferarea lor.

2. — Exprimînd adeziunea depli
nă a tuturor organizaţiilor care al
cătuiesc Frontul Unităţii Socialiste, 
a întregului nostru popor, plenara 
Consiliului Naţional al F.U.S. şi-a 
Însuşit cu un sentiment de profundă 
satisfacţie şi mindrie patriotică ho- 
tărîrea Plenarei C.C. al P.C.R. din 
25:—26 martie a.c. de a propune Ma
rii Adunări Naţionale alegerea to
varăşului Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comunist 
Român în funcţia de preşedinte al 
Republicii Socialiste România.

rea curăţeniei oraşului.
— In întregime — nu. S-au făcut 

şi se fac eforturi în acest sens. Re
cent s-au plantat, pe lîngă cele 
existente, încă 528 coşuri pentru 
hîrtii. Există o distribuire clară, no
minală a străzilor, privind efectua
rea curăţeniei: 110 în contractul cu 
I.J.G.C.L. şi restul, pînă Ia 550 (to
tal străzi în Sibiu) sínt în obligaţia 
cetăţenilor. Instructorii consiliului 
ştiu ce au de făcut în acest sens.

E, adevărat că uneori recipient» 
de prin curţi şi de la blocuri devin 
neîncăpători, necesitind ridicarea 
lor de mai multe ori decît se face 
în prezent. Şi se poate, pentru că 
I.J.G.C.L. dispune de un număr su
ficient de maşini.

In curînd vom experimenta !n 
cartierul Gh. Gheorghiu-Dej un nou 
•isten* de păstrare a curăţeniei! ce

rul cadrelor prea in vîrstă e mare, 
şi acesta nu este un lucru bun. De
sigur, e foarte bun proverbul româ
nesc care spune că „atunci cînd nu 
ai un bătrîn să-l cumperi*^ Trebuie 
să Îmbinăm însă experienţă celor 
mai în vîrstă cu elanul tineretului. 
Trebuie să facem o politică cores
punzătoare de cadre, spre a nu ajun
ge la un moment dat, la o ruptură 
între generaţii, ci, dimpotrivă, la un 
proces normal de creştere a cadre
lor. Aceasta presupune să aplicăm 
cu mal multă consecventă legile tă
rii pe care noi le-am adoptat, dar 
pe care trebuie să le respectăm. 
Chiar ieri discutam cu tovarăşii: a- 
cum 25 de ani, un prim-secretar de 
judeţ avea 25—28 de ani. Acum, 
cînd trebuie să numim un prim-se
cretar care are 35—40 de ani spu
nem că e prea tînăr! Dar de ce oa
re? Trebuie să aşteptăm să depăşeas
că 50 de ani ca să fie prim-secretar? 
Am dat un exemplu, dar acest iuc.ru 
e valabil şi in alte domenii.

Este necesar, de asemenea, să fim 
mai consecvenţi în aplicarea princi
piilor pe care le-am adoptat privind 
schimbarea periodică a unor tova
răşi dintr-un sector în altul de mun
că. Desigur, nu prea des, dar nici 
prea rar. Trebuie să înţelegem că 
legile naturii acţionează cîteodată 
mai ferm decit legile făcute d€ om; 
ele nu ţin seama de dorinţele de a 
trece intr-o categorie sau alta. Din 
păcate, nu se pot modifica aceste 
legi, de aceea trebuie să ducem o 
politică de cadre corespunzătoare, 
în toate domeniile de activitate, ţi
nînd seama de dezvoltarea viitoa
re, de cerinţa asigurării forţelor ne
cesare mersului Înainte al societăţii 
noastre. In această privinţă, cred că 
va trebui să tragem anumite învă
ţăminte, să aducem corecturi în ac
tivitatea noastră.

Legat de activitatea de partid, tre
buie să întărim controlul, organiza
rea muncii, să ne preocupăm per
manent de creşterea rolului condu
cător al partidului în fiecare dome
niu de activitate, de îndeplinirea de 
către fiecare membru de partid a 
sarcinilor şi răspunderilor ce-i revin.

Am dezbătut astăzi multe proble
me legate de perfecţionarea muncii 
noastre. De aceea, doresc .să menţio
nez necesitatea creării în continuare 
a cadrului organizatoric corespun
zător participării maselor populare 
la conducerea societăţii, dezvoltării 
democraţiei de partid, a democraţiei 
socialiste in general. Pornim de la 
faptul că problemele complexe ce 
se pun In conducerea societăţii nu 
se pot soluţiona decît în strînsă le
gătură cu întregul partid, cu parti
ciparea activă a întregului partid, a 
întregului nostru popor. Aceasta 
constituie o latură esenţială a mun
cii noastre, o cerinţă a făuririi so
cietăţii socialiste multilateral dez
voltate, a creării condiţiilor pentru 
trecerea spre comunism.

In unanimitate, plenara Consiliu
lui National al Frontului Unităţii So
cialiste a susţinut candidatura to
varăşului Nicolae Ceauşescu pentru 
Înalta funcţie de şef al statului ro
mân şi a hotărit să propună, la rîn- 
dul său, Marii Adunări Naţionale a- 
legerea secretarului general al par
tidului ca preşedinte al Republicii 
Socialiste România.

3. — Plenara Consiliului Naţional 
al F.U.S. şi-a însuşit hotărîrea Ple
narei C.C. al P.C.R. cu privire la e- 
liberarea tovarăşului Ion Gheorghe 
Maurer din funcţia de preşedinte al 
Consiliului de Miniştri, la cererea sa.

Plenara Consiliului Naţional al
F.U.S. şi-a însuşit hotărîrea Ple
narei C.C. al P.C.R. de a propune 
pentru funcţia de preşedinte al Con
siliului de Miniştri pe tovarăşul Ma
nea Mănescu.

Plenara Consiliului Naţional al
F.U.S. a hotărit ca propunerile 
respective să fie prezentate Marii

tiţeniî îşi vor string© resturile din 
gospodărie In saci de plastic, pe 
care-i vor scoate la scară cînd vine 
maşina să ridice gunoiul. Aceşti ce
tăţeni nu vor mai plăti taxă de salu
britate şl pentru ladă, întrucit îşi 
cumpără singuri ambalajul. In pro
blemele curăţeniei, însă, intervine 
masiv gradul de educaţie al cetă
ţeanului

— Pînă acum s-a Întreprins 
vreo acţiune mai importantă de 
către comisia care face subiectul 
convorbirii noastre?

— Da, duminică: toţi cetăţeni! 
municipiului au fost solicitaţi să 
participe la o acţiune de curăţenie 
generală a curţilor şi străzilor. Au 
făcut treabă bună locatarii din car
tierele Ţiglarilor şi Terezian, ute- 
ciştii şl elevii — în parcurile Sub 
Arini. Gării, 23 August, Cetăţii şi

Trebuie, totodată, să ne ocupăm 
mai mult de activitatea ideologică şi 
educativă. Avem în acest sens o 
hotărîre specială a Plenarei din 1971, 
avem hotărîrile Conferinţei Naţiona
le. Am obţinut unele rezultate, d3r 
trebuie spus că mai avem încă mult 
de făcut pentru a realiza programul 
ideologic şi educativ al partidului 
nostru. Aşa cum am menţionat mal 
înainte, problema dezvoltării societă
ţii noastre este strîns legată de creş
terea conştiinţei maselor largi popu
lare, de ridicarea nivelului ideologic si 
politic al comuniştilor, de dezvoltarea 
conştiinţei socialiste a tuturor ce
tăţenilor, a tineretului în special. în
tregul popor trebuie să acţioneze în 
mod conştient — tot mai conştient 
pentru îndeplinirea programului de 
transformare revoluţionară a socie
tăţii noastre. Să fim conştienţi că 
realizările pe care le avem, vicio- 
ria socialismului în ţara noastră nu 
înseamnă cîtuşi de puţin că de acum 
putem sta liniştiţi. Este necesar să 
intensificăm continuu activitatea in 
toate domeniile, inclusiv în dome
niul ideologic, să acţionăm cu fer. 
mitate pentru a tine permanent trea
ză vigilenţa revoluţionară a parti
dului, a tineretului, a întregului nos
tru popor. Sîntem un partid revolu
ţionar şi trebuie să rămînem in per
manenţă un partid revoluţionar. Par
tidul nostru trebuie să deschidă în
totdeauna oale noului, să lupte cu 
hotărîre împotriva vechiului, pentru 
triumful principiilor socialiste şi co
muniste în ţara noastră, acţionînd, 
totodată, pentru a contribui la afir
marea socialismului pe plan mon
dial, la înfăptuirea unei politici in
ternaţionale noi, bazată pe egali
tate, respect şi întrajutorare între 
toate popoarele lumii. Nutnai în mă
sura în care partidul nostru, toate 
organizaţiile noastre — sindicatul, 
tineretul, femeile, uniunile de crea
tori — vor şti să rămînă permanent 
pe aceste poziţii, să acţioneze în spi
ritul marxism-leninismului, al mate
rialismului dialectic şi istoric, ta 
spirit revoluţionar, numai în această 
măsură avem garanţia înfăptuirii ca 
succes a programului pe care îl s- 
vem şi a programului ce urmează 
sări adoptăm la Congresul al XHea.

In încheiere,' aş dori să-mi exprim 
convingerea că toţi membrii Comi
tetului Central, întregul activ de par
tid şi de stat, toţi comuniştii vor 
acţiona cu hotărîre pentru ca, în 
strînsă legătură cu masele populare, 
cu întregul popor, să asigurăm în
făptuirea programului elaborat de 
Congresul al X-lea, dezvoltarea mal 
intensă şi mai rapidă a ţării noas
tre pe calea bunăstării şi fericirii.

Cu aceste gînduri doresc să în
chei, urînd întregului nostru partid 
şi întregului nostru popor, în frunte 
cu clasa muncitoare, succese tot mai 
mari în îndeplinirea sarcinilor ce ne 
stau în fată, dorindu-vă şi dumnea
voastră succese în întreaga activita
te, multă sănătate şi fericire! (A- 
plauze puternice, prelungite).

Adunări Nationale şi în numele Con
siliului National a] Frontului Unită
ţii Socialiste.

4. — Plenara Consiliului Naţional 
al F.U.S. a hotărît convocarea pen
tru ziua de 23 mai a Congresului 
Frontului Unităţii Socialiste.

In încheierea lucrărilor plenarei, a 
luat cuvîntul tovarăşul NICOLAE 
CEAUŞESCU.

Mulţumind pentru încrederea ma
nifestată de Consiliul Naţional al 
Frontului Unităţii Socialiste, prin vo
tul pe care l-a dat, susţinlnd hotărî
rea şi propunerea Plenarei C.C. 
al P.C.R., tovarăşul NICOLAE 
CEAUŞESCU a declarat, tn aplauze
le entuziaste ale participanţilor, că 
va servi, ca şi pînă acum, poporul, 
cauza socialismului şi comunismu
lui, dezvoltarea patriei noastre, creş
terea bunăstării şi fericirii poporu
lui român, politica de colaborare şi 
pace cu toate naţiunile lumii.

tn alte locuri, asociaţiile de looa- 
tari CT-4, CT-5 şi GT-7 (Hipodrom), 
locuitorii Turnişorului. Slab s-au 
prezentat cetăţenii din str. Scinteii, 
Hegel, Spartacus, asociaţia CT-2 (Hi
podrom), blocurile 7 şi 8 din Cola- 
rov. O notă negativă şi pentru 
I.'J.G.G.L. — a trimis la această ac
ţiune doar 15 maşini din cele 2! de 
care dispune.

— Care va să zică nu numai 
unii cetăţeni se ailă In pană 
d e ...  educaţie, cl şi unele in 
treprinderi. . .

— Sperăm ca in cel mai scurt 
timp Sibiul să arate — din punct 
de vedere al curăţeniei — aşa cum 
trebuie.

— Şl noi sperăm.

Plenara Consiliului Naţional 
al Frontului Unităţii Socialiste

Oraşnl nostru — mai frumos, 
mai bine întreţinut
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Aria culturală 
a bibliotec

De multă vreme biblioteca lo
cală, In virtutea unei concepţii 
generale şi de tradiţie In Roma
nia, bine verificată şi In judeţul 
nostru, se înscrie între principa
lii factori de cultură, de ridicare 
a nivelului de cunoaştere, de for
mare a conştiinţei socialiste a 
maselor. A înţelege biblioteca 
numai ca pe o instituţie cu de
cor auster, în oare se odihnesc 
— mari şi mici — valorile civi
lizaţiei umane, este de multă vre
me desuet şi depăşit. Biblioteca 
nu este un magazin de desfacere 
în care intră cine vrea şi duce 
acasă elit poate, ea nu reconsti
tuie în actualitatea noastră nici 
imaginea cetăţii ticsite de grilaje 
Interioare, întoarsă spre lume cu 
punţile ridicate.

— Biblioteca ml începe şi nu
se termină între pereţii clădirii 
de sediu, n« mărturisea zilele 
recente loan Holhoş, directorul 
bibliotecii „Astra", deşi funcţiile 
ei în perimetrul sediului rămîn 
pe deplin, in-

tensificlndu-şi ________
chiar ofensiva 
pe filierele sale 
interne de ac
ţiune. Bibliote
ca începe în in- ——— — —
stituţiile de cul
tură şi în şcoală, In unităţile e- 
conomice cu deosebire. Acolo se 
află cititorul real şl cititorul vir
tual şi nici o acţiune formativă 
nu poate neglija acest adevăr 
simplu.

Ne-am oprit la Mediaş, mărtu
risim, tocmai pentru a verifica 
rezistenţa acestei idei, să vedem, 
adică, prin ce artere pulsează spre 
marile colectivităţi ale municipiu
lui tensiunea educativă a biblio
tecii. Cîtevia forme de mişcare ie
şite la suprafaţa anei experienţe 
suficient de convingătoare ni 
s-au părut semnificative. între 
ele, de un real interes, ideea co
laborării vii cu toate unităţile e- 
conomice interesate,« cu toate in
stituţiile şi organizaţiile locale, cu' 
solicitanţii individuali. Şi nu e 
vorba aici de o colaborare în ge
neral, arsă de efectele birocraţiei, 
ci de perfectarea unor obligaţii 
colaterale, în care biblioteca se 
angajează cu toate răspunderile 
ce-i incumbă. Mai exact, in ter
menii unui exerciţiu concret, ne 
referim la obişnuinţele intrate de
ja în automatismele cotidiene, ca
re acordă bibliotecii un rol deo
sebit de important în sistemul in
formativ al întreprinderilor şi 
instituţiilor medieşene. în această 
perspectivă biblioteca devine, a- 
şadar, un asistent de specialitate 
cu atribuţii de maximă autoritate 
şi de însemnătate remarcabilă în 
dezvoltarea generală a vieţii po
litice, social-economice şi cultu
rale din localitate. Fireşte, aici 
exemplul cel mai sigur poate fi 
indicat în activitatea centrului do 
informare şi documentare politică, 
organizat după toate cerinţele 
metodicii actuale şi intrat In bu
nă măsură în circuitul muncii de 
educaţie din municipiu. Organi
zaţiile de partid, sindicat şi U.T.C. 
în primul rtnd (cu toate că 
U.T.C. are un astfel de centru 
organizat special în incinta clu
bului tineretului), conducerile u- 
nităţilor economice şi ale institu
ţiilor găsesc aici un sistem sim
plu şi foarte rapid pentru Inves
tigaţii, un sistem bogiat In argu
mentaţie, de la care se inspiră 
diferitele forme de lnvăţăimint po
litic şi profesional, diversele ana
lize operate pe diferite nivele de 
intere«. însă dincolo de acţiunea 
acestui punct de orientare, per
fectibilă în oarecare măsură, nl 
s-a părut de un interes aparte 

îrviciul de asistenţă acordat de 
bibliotecă unităţilor economice, 
şcolilor, instituţiilor culturale, 
precum şi altor solicitări şi cerin
ţe, Astfel, numai în ultimele luni

în judeţul Sibiu

salariaţii bibliotecii au Întocmit 
bogate şi serioase liste bibliogra
fice cu recomandări tematice ne
cesare intr-un anume moment. 
Exemple: Modernizarea lecţiei 
Metode moderne de verificare 
(Liceul „Axente Sever"), Poezia 
romantică universală (Liceul .St. 
Ludwig Roth"), Evitarea supraîn
cărcării elevilor (Liceul ni. 2) 
Mijloace de realizare artistică 
specifice folclorului românesc 
(Şcoala generală nr. 6), Activita
tea literară a lui Eugen Jebelea- 
nu (Liceul .St. Ludwig Roth“), 
bibliografii de autor: Proust, Bal
zac, Stendhal (Liceul „St. Ludwig 
Roth"), Procedee de autocondu- 
cere în unităţile pioniereşti etc. 
Pentru o altă arie de interese: 
Poezia actuală a tinerilor (Casa 
de cultură a municipiului). Istoria 
costumului (Teatrul popular), Do

cumentele de 
— — —  partid despre 

viaţa întreprin
derii (întreprin
derea de gospo- 
dărie comunală), 

“ Rolul  femeii in 
societatea socia

listă multilateral dezvoltată (în- 
vătămînt, unităţi economice), Ro
lul partidului în dezvoltarea vii
toare (unităţi economice), Demo
craţia socialistă (unităţi economi
ce), etc. Este vorba, adică, de un 
exerciţiu în bună măsură fără is
torie, de o funcţie impusă biblio
tecii prin nevoile actuale ale vie
ţii, o funcţie pentru care biblio
teca nici nu este pregătită acum 
foarte bine, dat fiind că în aceas
tă arie, sistemul ei de evidenţă 
este încă în proiect. Găsim, toc
mai de aceea, oportună insisten
ta meticuloasă a salariaţilor în 
a realiza bibliografia generală a 
Mediaşului, lucrare de importan
ţă covlrşitoare în viitor. Alături 
de aceasta, in bibliotecă s-au des
chis ample lucrări de la 1 ianua
rie 1974, în vederea întocmirii ca
talogului tematic, bazat pe largi 
trimiteri bibliografice, de la pre
sa cotidiană pînă la volume de 
mare rezonanţă, lucrare şi ea de 
nevoie ardentă pentru informarea 
populaţiei din municipiu, pentru 
perfecţionarea instrumentelor de 
lucru cu unităţile economice şi 
instituţiile.

Desigur, aria culturală a biblio
tecii nu se închide în suma v  
cestor exemple. Experienţa expre
să a Bibliotecii municipale din 
municipiul de pe Tîrnave relevă 
cel puţin încă o zonă cu reali
zări exemplare: colaborarea cu 
cenaclul „Octavian Goga", pentru 
organizarea în comun a unor ac
tivităţi cum sínt şezătorile litera
re (numai în ultimele luni s-an 
făcut asemenea şezători la Me
diaş, Dumbrăveni, Tlrnava, Las- 
lea, Bazna, Velţ şi Atei), vitrine
le şi expoziţiile de oarte (Geor
ge Popa spre exemplu), momente 
politice (la „Emailul roşu", la se
diul bibliotecii, la licee şi în şco
lile generale etc,). Dar ne putem 
referi şi la prezenţa bibliotecii în 
viaţa politică locală, prin organi
zarea unor manifestări de rezo
nanţă In preajma unor evenimen
te semnificative.

S-ar putea, să se afle aici ex
plicaţia unor mişcări statistice e- 
dificatoare: 749 cititori cu 4 300 de 
cărţi citite în februarie 1974, fa
ţă de 580 cititori cu 2 636 cărţi 
citite in februarie 1973; 4 125 ci
titori cu 62 060 cărţi la nivelul a- 
nului 1973 — indice de lectură 
5 (toate cifrele se referă numai la 
secţia de adulţi). Să recunoaştem 
Insă că nu asta e aici foarte im
portant. Hotărltor nl se pare ar
gumentul că biblioteca medieşea- 
nă, în care se ilustrează nume ca 
Gheorghe Buşoiu, Maria Groza, 
Lucia Sueiu sau Maria TSrţău îşi 
perfecţionează acum tot mai mult 
mijloacele de ofensivă educativă 
pentru a servi setea de cultură 
a populaţiei de azi şi de mîine, 
cît mai profund.

ION ITU
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Pregătirea patului germinativ -  acţiune de sezon de mare importanţă. In fotografie: 
Şi Iustin Căbuş, efectuind arături pe terenurile C.A.P. Avrig

mecanizatorii Radu Bujor

La Media
Marţi, s-au desfăşurat la Casa d< 

cultură a municipiului Mediaş noi 
manifestări culturale prilejuite de 
„Săptămina dramaturgiei româneşti 
ontemporane*, cu ocazia 

a 10 ani de activitate a 
popular.

Du-pă-amiază a avut loc 
Interesantă întîlnire între 
revistelor „Steaua“ şi „Transilvania" 
şi membrii cenaclului literar Octa
vian Goga din Mediaş.

In cadrul întîlnirii au fost puncta
te cîteva din preocupările principale 
ale celor două prestigioase publica
ţii, au fost dezbătute modalităţile 
practice de întocmire a unui număr 
special dedicat Mediaşului, de către 
revista „Transilvania", au fost reci
tate versuri.

DIALOG CU CITITORII

împlinirii
Teatrului

o utilă şi 
redactorii

.. . afirmă inginerul şef MARIUS 
MUNTEANU, de la I.A.S. Şura 
Mică. Şi afirmaţia are acoperire 
faptică.

Este drept, condiţiile climatice 
din această primăvară au facili
tat intensificarea ritmului de lu
cru la pregătirea patului germi
nativ şi la însămînţări. Nu a- 
ceasta este însă explicaţia bu
nelor realizări înregistrate în ac
tivitatea de sezon Ia Şura Mică. 
Oamenii de aici au înţeles că 
totul depinde de ei. Nu au uitat 
nici un moment că în fiecare an 
au fost aici necazuri în privin
ţa lucrării pămîntului. Teren 
greu, care faoe „mofturi" şi la 
ploaie şi la secetă. Dar orice 
teren poate fi lucrat bine a- 
tunci cînd fiecare om îşi înţelege 
rostul său în formaţia de lucru, 
tn acest spirit au acţionat me
canizatorii, toţi lucrătorii ferme
lor agricole.

Pînă in prezent ei au înche
iat semănatul borceagului, or
zoaicei, lucernei, trifoiului şi 
sfeclei furajere pe suprafeţele 
de teren planificate. De aseme
nea, s-au insămînţat şi ierburile 
perene în loturile semincere.

„Dorim ca acest an să fie al 
producţiei record, afirmă ingine
rul şef al unităţii. Pentru aceasta

fertilizăm intens toate terenuri
le. In perioada ianuarie—25 mar
tie a.c. am transportat în cîmp 
11 605 tone îngrăşăminte natura
le, cu 1 400 tone mai mult de
cit a fost prevăzut. De menţio-

jiştilor naturale. La ferma nr. I, 
zootehnică, Ocna Sibiului au 
fost curăţite de mărăcinişuri şi 
grăpate păşunile pe 120 ha. Şe
ful fermei, med. vet. Nicolae Fră- 
ţilă, apreciază că aici se va rea-

SUâ I.A .S . Sura Mică

„Lucrăm pentru pro- 
ductia-record 74...“

nat că 5 400 tone au fost apli
cate pe terenurile destinate 
plantelor furajere“.

Dar acest aspect nu e singu
rul relevant pentru materializa
rea hotărîrii acestor oameni de 
a face din '74 an al producţiilor- 
record. S-a acordat atenţie deo
sebită îngrijirii culturilor de 
toamnă. Grăpatul şi tăvălugitul 
acestora s-a încheiat pe întrea
ga suprafaţă ocupată. S-a acţio
nat bine şi pentru îmbunătăţirea 
condiţiilor de exploatare a pa-

liza o producţie de masă verde 
cu cel puţin 3 000 kg la ha mai 
mare decit în anul trecut. Ace
leaşi acţiuni au fost organizate 
şi s-au desfăşurat şi la fermele 
nr. 5, nr. 6 şi nr. 11. Mecaniza
tori ca Gheorghe Oprişor, Du
mitru Dordea, Iohann Schuster, 
Ilié' Popovici, Gheorghe Lederer, 
Mihail Lutsch, Nicolae Joarză şi 
alţii s-au străduit să facă nu
mai lucrări de foarte bună cali
tate pe păşuni şi fineţe...

Intrucît la I.A.S. Şura Mică

s-au Încheiat lucrările din prima 
.fază a campaniei agricole de pri
măvară, oamenii au trecut la pre
gătirea condiţiilor pentru semă
natul porumbului.

La ferma nr. 2, condusă de 
ing. C. Dobrovolschi, s-a erbici- 
dat terenul pe 30 ha. Se lucrea
ză în continuare la fertilizări. 
Ca să apreciem ritmul acestei 
acţiuni menţionăm că numai in 
ziua de 26 martie au fost trans
portate în cîmp şi" aplicate 400 
tone îngrăşăminte naturale.

Şi în pomicultură acţiunile 
privind pregătirea producţiei '74 
sínt la ordinea zilei. Au fost 
efectuate tăieri de curăţire şi de 
rodire la 38 000 pomi. La ferma 
pomicolă Valea Sălcilor din acest 
an au fost plantaţi 13 200 pomi 
— piersici, meri. nuci.

„Şi toate acţiunile întreprinse 
de colectivul nostru vizează un 
obiectiv major — producţia-re- 
cord, sintetizează ing. Iancu 
Alexe, directorul întreprinderii. 
Sintern siguri că munca noastră 
va da rod bogat.

Am prezentat succint din fap
tele de azi ale unui colectiv de 
oameni la care hărnicia şi pri
ceperea sínt.. . .  acasă.

GH. GRADINARU

(Urinare din pag. I)
tá j ului" va şti să caute însă din
colo de aceste date patosul şi 
dăruirea permanentă, de durată 
pe care le dovedesc în lungul 
şi în latul ţării, acolo unde se 
nasc marile noastre obiective e- 
nergetice.

„Am avut planificate nouă pu
neri în funcţiune în primul tri
mestru şi toate sínt la această 
oră, în ceea ce priveşte stadiul 
ilzic, finalizate“ — ne spuneau 
simplu interlocutorii noştri, " o 
simplitate dezarmantă, care par
că te invită să rămîi cu apre
cierile la nivelul unor fapte de 
muncă obişnuite şi să nu inves
tighezi dincolo de ele miezul u- 
nor acte de eroism cotidian pe 
care îl bănuieşti, dar nu ţi se 
dezvăluie prea uşor.

Şi totuşi...
Şi totuşi, trebuie apus că prin

tre cele nouă puneri în func
ţiune se află cîteva de o în
semnătate vitală pentru întreg 
sistemul energetic naţional, pen
tru ritmurile industriei româ
neşti. Staţia şi linia de 110 kv 
Govora II au condiţionat intra
rea în funcţiune a obiectivelor 
noii platforme chimice. Acelaşi 
lucru se poate spune despre li
niile de 110 kv de la Balş şl 
Uzina hidroelectrică Rîmnicu 
Vîlcea, care vor transporta e- 
nergia electrică necesară focu
rilor nestinse ale uneia din cele 
mai moderne oţelării din ţară 
şi, respectiv, va „culege" aceas
tă energie dintr-una din prime
le hidrocentrale din salba care 
va îngenunchea forţa năbădăioa
să a Oltului.

Trebuie, de asemenea, vorbit 
despre obiectivele pe care gru
pul de şantiere sibian şi le-a a- 
sumat în întrecere, concentrînd 
mari forţe în scopul devansării 
termenelor planificate. La liniile

Ziua mondială a teatrului
Ba 27 martie s-a sărbătorit ZIU A 

MONDIALĂ A TEATRULUI. A- 
ceâ'stă simplă informaţie calenda
ristică deschide dintr-o dată in fa
ţa minţii noastre priveliştea unui 
fenomen artistic imens; nu numai 
ca întindere, nu numai ca durată, 
ci şi ca adîncime şi ca înălţime. 
De altfel, e de crezut că verticali
tatea în spiritul omenesc îi asigură 
istoria şi suprafaţa, lumea con
temporană devenind conştientă de 
efectele acestui fenomen, înţele- 
gindu-i marea putere de comuni
care şi de influenţă, dîndu-şi sea
ma că el trebuie studiat, trebuie 
susţinut şi orientat. Din această 
necesitate s-a născut INSTITUTUL 
INTERNAŢIONAL DE TEATRU 
(l.T.I.) încă din 1948. Iar ZIUA 
MONDIALĂ A TEATRULUI a fost 
instituită de l.T.I. tocmai ca un 
simbol al comuniunii tuturor oa
menilor de teatru în jurul înalte
lor idealuri umaniste ale artei sce
nice. Conţinutul şi dimensiunea co
muniunii artiştilor dramatici din 
toată lumea îşi qăsesc expresia în 
MESAJUL INTERNAŢIONAL trans
mis cu prilejul fiecărei ediţii.

Şi noi putem afirma, in această 
zi de bilanţ, că tema aleasă de l.T.I., 
creaţia dramatică originală, cores
punde unor preocupări intense şi 
consecvente ale întregii noastre miş
cări teatrale. Stimularea şi promo
varea dramaturgiei originale con
stituie un obiectiv fundamental al 
teatrului românesc, o sarcină per
manentă a cărei îndeplinire a gă
sit un sprijin neprecupeţit în în
săşi politica culturală a statului 
nostru. Legată prin rădăcină de 
toiul naţional, trăgîndu-şi substan
ţa din viaţa, lupta şi aspiraţiile

poporului, dramaturgia românească 
furnizează teatrului acea bază de 
realitate superior prelucrată pe ca
re acesta o transformă in energie 
şi o insuflă direct prin expresivi
tatea spectacolului, seară de seară, 
oamenilor. Transfigurind o reali
tate socială nouă, dinamică, toni
că, prin definiţie constructivă, pie
sa de teatru şi spectacolul româ
nesc cîştigă un conţinut nou, spe
cific şi un erou nou. Un erou care, 
în esenţă, dă expresie gîndurilor 
şi sentimentelor poporului nostru, 
dragostei sale de viaţă, de muncă 
şi de libertate, idealurilor lui de 
pace, de dreptate şi înţelegere. In 
acelaşi timp, obligată de acest con
ţinut şi acest erou, dramaturgia îşi 
desăvîrşeşte propria ei tehnică 
şi-şi asigură continua dezvoltare.

O ilustrare elocventă a preocu
pării pentru stimularea şi promo
varea dramaturgiei originale in ţa
ra noastră, ne-o oferă însăşi acti
vitatea teatrului din Sibiu, care, 
de-a lungul celor 25 de ani de exis
tenţă, şi-a cîştigat preţuirea pu
blicului său (din oraş, din judeţ şi 
din ţară) şi a marcat succese na
ţionale în repetate ocazii in pri
mul rînd pe baza pieselor româ
neşti. Pe fondul acestei realităţi a 
teatrului sibian apare plin de sem
nificaţie gestul lansării publice a 
Mesajului internaţional in chiar 
seara ultimei premiere pe ţară cu 
o piesă românească de actualitate.

Promovarea dramaturgiei origi
nale de către oamenii de teatru 
din judeţul ßibiu — ca de către 
toţi oamenii de teatru din ţară — 
reprezintă o nevoie şi o datorie. 
Iar prin propunerile inedite pe 
care dramaturgia noastră le face

temei celei de a 13-a ediţii a Zilei 
Mondiale a Teatrului este şi o 
mare mîndrie.

ION BULEANDRÄ 
preşedintele Filialei A.T.M. 

Sibiu

de 220 kv Piteşti—Govora şi de 
20 kv Brezoi—Brădişor s-au cîş-' 
tigat multe zile faţă de grafice. 
S-ar putea povesti multe des
pre această palpitantă întrecere 
cu timpul, dar constructorii au 
preferat să consemnăm doar 
cîteva vorbe: angajamentele vor 
fi onorate.

în fine — şi aici osteneala ga
zetarului este în întregime răs
plătită — nu pot fi ocolite lu
crările de mare anvergură şi 
spectaculozitate, bătălii , epopeice 
ale omiilui-constrnctor cu o na
tură adeseori potrivnică, duşmă
noasă.

La Ghelar — mi s-a spus •— 
unde orice mijloc de transport 
s-a dat băitut, s-a recurs la con
struirea liniei cu elicopterul. Me
toda, evident şi-a mai pierdut 
ceva din „parfumul" noutăţii, 
ineditului, dar orice referire la 
ea înseamnă un contact cu tem
peratura înaltă a unei crîncene 
bătălii prin care se cîştigă me
tru cu metru creste ameţitoare 
sau prăpăstii de temut. La fel, 
pe malul Oltului, unde echipa 
maistrului Ştefan Radu de la 
„magistrale", coordonată de in
ginerul şef al grupului — Radu 
Rădoi — a executat pentru pri
ma oară fundaţii de chesoane cu 
o adîncime de 13 metri prin sis
temul de foraj cu noroi utilizat 
pină acum doar la sonde. Nou
tatea metodei — absolută pe în
tregul trust — a declanşat multe 
comentarii şi un firesc interes 
în jurul eî. De curînd, şantierul 
a găzduit şi un schimb de ex
perienţă pe această temă.

Peste puţine zile statisticile 
vor consemna după toate regu
lile în dreptul Grupului de şan
tiere „Electromontaj" Sibiu rea
lizările pe care specialişti! săî 
ni Ie „preziceau" încă din dis
cuţia noastră. „Electromontaj ui" 
se va număra atunci printre u- 
nităţile oare s-au achitat exem
plar de sarcinile acestei „primă
veri fierbinţi“. Pe Lotru, pe Olt, 
Ia Govora sau Piteşti cîţi dintre 
vajnicii constructori aii magistra
lelor de lumină ale ţării îşi vor 
opri o clipă rostul la aflarea
veştii, îşi vor freoa palmele cu 
satisfacţie şi vor face din bucu
ria acelei clipe legămînt de noi 
şi mari izbînzi? Cu siguranţă, 
to ţi...

Pe agenda de lucru a 
edililor comunei Vurpăr

Dintr-o discuţie purtată zilele tre
cute cu primarul comunei Vurpăr, 
tovarăşul Gheorghe Coman, am des
prins preocupările edililor pentru o 
bună gospodărire şi o continuă în
frumuseţare a comunei. Cu acest 
prilej ara dedus că tot ceea ce au, 
înfăptuit sau şi-au propus să reali
zeze în acest an în acest domeniu 
social al bunei gospodăriri şi înfru
museţări se bazează pe larga partici
pare voluntar-paitriotLcă a cetăţeni
lor comunei.

O principală lucrare efectuată a 
fost transportul de la circa 30 km, 
a cantităţii de peste 900 tone piatră 
şi împrăştierea ei pe drumul comu
nal care face legătura cu localitatea 
Roşia. Urmează ca în această porţiu
ne, cu utilajele întreprinderii judeţe
ne de drumuri, să se efectueze ope
raţiunile de scarifieat şi compresei, 
asigurîndu-se, astfel, o bună reface
re şi deci o optimă circulaţie a au
tovehiculelor.

In vederea sporirii spaţiului la că
minul cultural, pentru o mai bună

organizare a activităţilor, în special 
a măririi suprafeţei bibliotecii şi a 
creării, printre altele, a unei săli de 
lectură, s-a prevăzut şi aprobat de 
către obşte efectuarea în acest an 
a unei supraetajări. Valoarea de 
deviz este de 65 000 lei, dar se pre
conizează substanţiale economii de
oarece lucrarea se va efectua prin 
muncă patriotică. în4 acest- sens, co
mitetul comunal U.T.C. şi-a luat an
gajamentul de a mobiliza tinerii in
cit fiecare utecist să presteze ia 
acest obiectiv cel puţin două zile 
muncă patriotică.

Pe agenda de lucru a edililor co
munei mai figurează şi construirea 
unui pod din beton în locul numit 
„La Micu* (circumscripţia electorală 
nr. 20), obiectiv a cărui valoare de 
deviz ţrece de 60 000 lei. Şi aici, ca 
şi la celelalte obiective, toate lucră
rile necalificate vor fi efectuate prin 
muncă voluntar-patriotică. De ase
menea, vor fi construite două ape
ducte pe străzile Oituz şi respectiv 
Pe pîrîu. G. SASU

SPORT •  SPORT •  SPORT
Campionatul judeţean de fotbal

Seria a ll-a care se 
lider.

află acum la un punct da

RECORD MEDIAŞ — GEAMUL 
MEDIAŞ 6—0 (3—0)

Jucătorii din echipa învingătoare 
au realizat o partidă foarte bună, 
reuşind să-şi întreacă net adversarii 
în toate compartimentele. Cele şase 
goluri au fost marcate de Bici (2), 
Poipescu (2), Bîrsan I şi Bîrsan II.

VUITORUL TIRNAVA — TEXTILA 
MEDIAŞ 1—1 (0—1)

După o repriză în care oaspeţii au 
evoluat bine, reuşind să deschidă 
scorni, în repriza secundă gazdele 
echilibrează jocul şi reuşesc în ii- 
nal egailarea,

STĂRUINŢA MEDIAŞ — SPARTA 
MEDIAŞ 1—0 (0—0)

Derbiul medieşean s-a soldat cu 
victoria jucătorilor de la Stăruinţa,

AUTOMECANICA MEDIAŞ — 
IMIX AGNITA 2—0 (1—0)

Meciul a fost dinamic şi de un 
bun nivel tehnic. Victoria gazdelor 
este meritată, liderul seriei evoluînd 
ceva mai slab. Au marcat Nistor 
(rain. 7) şi Fleischer (min. 56).

AVlNTUL DIRLOS — RECOLTA 
ALMA 2—1 (1—0)

In lupta pentru evitarea zonei re
trogradării gazdele an obţinut o pre
ţioasă victorie, care le dă speran
ţa ocupării unui loc mai bun in 
clasament.

GH. TOPlRCEANU

- Pe teme juridice-
■  In conformitate cu dispozi

ţiile art. 47 din Legea nr. 4/1973, 
localităţile în care se pot con
strui case de odihnă vor fi sta
bilite de comitetele executive ale 
consiliilor populare judeţene.

Dacă satul Fîntînele va face 
parte dintre aceste localităţi şi 
locuinţa va îndeplini condiţiile 
ce se vor fixa prin decizie, veţi 
putea avea în proprietate perso
nală atît locuinţa din Sibiu cît şi 
o casă de odihnă din acest sat. 
In caz contrar nu aveţi dreptul 
să deţineţi în proprietate decit o 
singură locuinţă, deci sînteţi o- 
bligat să înstrăinaţi una din ele 
(indiferent prin ce formă), tova
răşe Vasi,le Ittu (Sibiu).

B  Unui grup de cetăţeni. Art. 
5 al legii nr. 4/1973 prevede că 
cetăţenii au dreptul să aibă în 
proprietate o singură locuinţă 
pentru ei şi familiile lor. Dacă 
aveţi, deci, o locuinţă şi într-un 
alţ imobil mai deţineţi în pro
prietate o cotă de coproprietate 
trebuie să o înstrăinaţi în termen 
de un an de Ia dobîndire. Dacă 
aveţi o locuinţă şi, separat, mai 
aveţi un loc de casă sau grădină 
puteţi să le menţineţi pe amîn- 
două. Acelaşi răspuns este vala
bil şi pentru dv. tovarăşe loan 
Tatu (Sebeşul de Jos).

■  Tariful de bază al chiriei, 
tovarăşe N. S. (Sibiu), este unic 
pe întreg cuprinsul ţării, indife 
rent de proprietar, deci normele 
privind majorarea chiriilor se a 
plică tuturor. In caz de neînţele
gere urmează să vă adresaţi şi 
judecătoriei.

KB Ne menţinem cele ce v-am 
comunicat in ziua de 21—II—1974, 
tovarăşă Felicia Nistor (Miercurea 
Sibiului). Vă rugăm să vă adre' 
saţi Consiliului popular al jude
ţului Sibiu, care este forul tute
lar al' Consiliului popular al co
munei Miercurea Sibiului.

■  Autovehiculele cu o capa
citate cilindrică pînă la 69 cmc 
inclusiv trebuie înmatriculate ia 
organul miliţiei municipiului sau 
oraşului în circumscripţia în ca
re are domiciliul deţinătorul, sau 
la Inspectoratul miliţiei judeţene, 
dacă deţinătorul are domiciliul 
într-o comună (aceasta conlorm 
dispoziţiilor art. 93 din Legea 
circulaţiei). Dacă vehiculul 
are un motor cu o capacitate ci
lindrică pînă la 50 cmc inclusiv 
şi care păstrează caracteristicile 
generale ale bicicletei şi poate fi 
pus în mişcare cu ajutorul peda
lelor, nu este considerat autove
hicul.

Acestea sínt dispoziţiile legale, 
tovarăşe Martin Ştefani (Cisnă- 
die), pe care urmează să le apli
caţi in funcţie de natura vehicu
lului pe care-1 utilizaţi.

■  Dacă locuiţi împreună cu 
părinţii, chiar dacă sînteţi major, 
constituiţi o singură gospodărie. 
Deci sarcinile se fixează pe nu
mele capului gospodăriei.

Eliberarea unui act, la care 
sînteţi îndreptăţit nu poate fi 
condiţionată de Îndeplinirea unei 
obligaţii cetăţeneşti, tovarăşe 
M. Drăgoi (Răşinari).

TEODOR ŢEREANU 
jurist

A g n i t a

Primul bloc 
pentru 

nefamiiişti
tn  zona Ştrand din oraşul de 

pe Hîrtibaciu, se află în cons
trucţie primul bloc pentru ne
famiiişti. Executat de lotul Ag
nita, Şantierul Mediaş al I.C.M.J. 
Sibiu, blocul, al cărui benefi
ciar este Fabrica de tricotaje, 
va avea 225 locuriL 

tn aceste zile se lucrează in
tens la tencuielile interioare. De 
menţionat că atît constructorul 
cît şi beneficiarul şi-au luat an
gajamentul să-l dea în folosin
ţă cu patru luni mai devreme 
decit termenul planificat.

Pentru construirea celui de al 
doilea bloc, tot pentru nefami
iişti, în prezent se perfectează 
formele. Noul bloc, beneficiar 
fiind F.I.P.A., va fi construit tot 
în zona Ştrand şi va avea o 
capacitate de 220 locuri.

Concomitent harnicii cons
tructori agniţeni muncesc cu 
abnegaţie pentru a da în folo
sinţă într-un timp mai scurt de
cit cel prevăzut alte două blocuri 
de locuinţe. Construite cu fon
durile populaţiei ambele blocuri 
de confort I, cu cite 40 aparta
mente fiecare, se află acum in 
roşu. Unul va fi pus la dispozi
ţia beneficiarilor — salariaţi ai 
unităţilor economice agniţene la 
mijlocul lunii mai, iar cel de-al 
doilea în iunie.

Un alt obiectiv social, ■ la ca
re s-au început lucrările, este 
noua creşă cu 100 de locuri.

Se continuă lucrările şi la sa
la de sport de la Şcoala gene
rală nr. 3. De menţionat că a- 
cest edificiu se construieşte cu 
larga contribuţie a părinţilor 
elevilor.

De curind, in cadrul Spitalului de 
adulţi din Sibiu, după ample lu
crări de renovare şi extindere, a 
fost dat in folosinţă pavilionul 1 al
secţiei de medicină fizică şi recu

perare
Foto: FRED NUSS
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Lucrările sesiun ii anuale a Comi
siei Economice 0 . 0 .  pentru Asia 

si Extremul O rient
Colombo 27 (Agerpres). — Cores

pondenţă de la loa Puţine lu: In ca
pitala Republicii Sri Lanka, au înce- 
j.piut, miercuri, în. prezenta a peste 
îOO de delegaţi din tarile membre 
ţi observatori ai unor state din zo
nă, lucrările sesiunii anuale a Co
misiei Economice a O.'N'.U. pentru 
Asia şi Extremul Orient (E.C.A.F.E.).

In contextul apropiatei reuniuni 
extraordinare a Adunării Generale a 
■O.N.U., sesiunea din a.cast an a 
E.C.A.F.E. are o semnificaţie specia
lă, deoarece problemele economice 
cu caracter regional, care fac o- 
biesctul discuţiilor, preocupă deopo
trivă marea majoritate a ţărilor lu
mii — criza de energie, situaţia pre
turilor la materiile prime, coopera
rea în vederea dezvoltării, raporturi
le economice şi comerciale intre ta
rile în cuts de dezvoltare şi ţările 
industrializate. Ca probleme specifi
ce Înscrise pe agenda dezbaterilor 
figurează armonizarea între statele 
•membre a tehnicilor de planificare • 
şi dezvoltare industrială, valorifica
rea resurselor naturale Sn interesul 
propriei dezvoltări, stabilizarea pre
ţurilor şl asigurarea continuităţii li
vrărilor reciproce de alimente şi ma
terii de bază, crearea unui fond co
mun adiţional pentru finanţarea pro

gramelor lor de dezvoltare economi
că şi socială aflate Ia dispoziţia 
Băncii asiatice de dezvoltare.

Ca documente de lucru prezenta
te sesiunii, de către .secretariatul 
E.C.A.F.E. se află raportul cu privi
re Ia situaţia economică a ţărilor 
membre pe anul 1973 şi un studiu 
asupra situaţiei) învăţămîntului şi a 
posibilităţilor de plasare, în sfera 
producţiei şi în funcţiile de. condu
cere, a cadrelor naţionale.

Lucrările sesiunii vor dura apro
ximativ două săptămîni.

sesiunii
O.S.P.A.A.

Bagdad 27 (j,\gerpres). — Partici
panţii la lucrălnle celei de-a Xl-a 
sesiuni a Consiliului Organizaţiei 
de solidaritate a popoarelor afro- 
asiatice (O.S.P.A.A.) au adoptat o 
rezoluţie cu privţire la situaţia din 
Asia şi căile de Aitărire a păcii, co
laborării şi securităţii pe continent, 
în care este subliniată necesitatea 
asigurării unei păcă trainice în a- 
ccastă zonă a lumii»

A fost adoptată, <te asemenea, o 
rezoluţie referitoare la situaţia da 
pe continentul africasţ, care expri
mă solidaritatea participanţilor cu 
lupta popoarelor din Africa pentru 
lichidarea rămăşiţelor colonialismu
lui, neocolonialismului şi rasismu
lui. Rezoluţia' condamna cu fermi
tate politica colonialistă a  Portuga

liei şî politica de apartheid din Re
publica Sud-Africană. Participanţii 
ia sesiune au elaborat o, serie de 
propuneri concrete îndreptate spre 
consolidarea poziţiilor tinerelor sta
te africane, în special prin conso
lidarea sectorului de stat al econo
miei.

E v e n i m e n t e l e  d i n  
I r l a n d a  d e  N o r d

Londra 27 (Agerpres). A- In Ir
landa de Nord continuă incidentele 
între forţele de ordine şi cercurile 
extremiste. După cum a anunţat un 
purtător de cuvînt ̂  al forţelor ar
mate britanice dislotate în această 
provincie, la Belfast a fost înre-

■  ÎN UNIUNEA SOVIETICĂ A
FOST LANSAT SATELITUL ARTI
FICIAL AL PÂMtNTULUI .COS- 
MOS-637“.

Plasat Ia o altitudine de 35 600 ki
lometri, pe o orbită circulară încli
nată cu u'n sfert de grad faţă de pla
nul ecuatorului terestru, satelitul în
conjoară Pămintul lntr-un interval 
de 23 d€ ore şi 46 de minute. In
formaţiile furnizate de aparatura sa
telitului sînţ „ prelucrate , de centrul 
terestru de coordonare şi căitul.

S3 O SUMĂ RECORD — 22 000 
l.IRE STERLINE — a fost oferită ia 
o licitaţie desfăşurată la „Sothe
by’s'1, pentru adjudecarea unei stam
pe japoneze de către. . .  un japonez. 
Recordul precedent era de Í5 400 li
re sterline.

■  LINGĂ LOCALITATEA BRAZI
LIANĂ ITAMBURI (Statul Minas Ge
rais), a fost descoperit un topaz în 
greutate de 117- kilograme, valorlnd 
aproximativ 12 milioane de cruzei
ros. '  ■

n  PE INSULA CONT ADORA DIN 
PACIFIC AU ÎNCEPUT CONVOR
BIRI ÎNTRE DELEGAŢII ALE S.U.A. 
SI REPUBLICII PANAMA cu privi
re ia realizarea între cele două părţi 
a unui nou tratat asupra Canalului
Panama. Se apreciază că aceste con
vorbiri sint consacrate pregătirii 
condiţiilor pentru o noua rundă de 
negocieri intre reprezentanţii perma
nenţi ai celor doua state la nego
cieri.

■  IN DESERT, tntre localităţile 
Tamanrasset (la 2 000 km de Alger) 
şi Agad (Niger) autorităţile algerie
ne. au descoperit, marţi, cadavrele a 

- patru turişti italieni dispăruţi în lu
na septembrie 1973. Ei au întreprins 
o excursie la bordul unui automo
bil special amenajat şi, potrivit cer- 

, cetarilor, s-au rătăcit în timpul! u- 
nei furtuni de nisip, au irosit întrea
ga cantitate de benzină şi nu au mai 
reuşit să găsească drumul, murind 
de sete în cîteva zile.

Rl-
săp-

S  PREŞEDINTELE S.U.A., 
CHARD NIXON, a proclamat 
tâmina care va începe Ia 20 mai 
drept „Săptămwiâ a comerţului mon
dial''. Cu acest prilej, el a relevat 
a schimburile comerciale deschise 

pot contribui la stabilitate şt. armo
nie în lume,' precum şt la reducerea 
i auzelor de tensiune internaţională.

m DUPĂ INTENSE EFORTURI,
DESFĂŞURATE ZI ŞI NOAPTE, lo
cuitorii localităţii americane Graca- 
ham, statul Maryland,■ au : reuşit să se 
debaraseze de cea mai mare parte 
a milioanelor de păsări — grauri, 
mierle etc. — care invadaseră mica 
aşezare. „Armele" utiliaate (mai a- 
Ies in cursul nopţii): sunete striden* 
te, artificii, bombe eu gaze.

B  CA URMARE A INUNDAŢI
ILOR PROVOCATE DE RÎUL TUBA- 
RAO, peste 100 de persoana din 
oraşul brazilian cu acelaşi nume, 
aflat la circa 600 km de Sao Paolo, 
sínt date dispărute ■— anunţă agen
ţia brazilină de presă „A.E.“. Sursa 
citată apreciază situaţia din Tuba- 
rao ca fiind deosebit de grava. Nu
mărul morţilor, potrivit unor date 
neoficiale, ar fi de 100 de persoa
ne, iar al celor dispăruţi de peste 
400.

■  LA SFIRŞITUL UNOR ÎNDE
LUNGATE ŞI DIFICILE NEGOCI
ERI, principatul Liechtenstein are 
un nou guvern, prezidat de Walter 
Kieber •— lider al Partidului pro
gresist cetăţenesc.

B MAREA BRITANIE A SUFE
RIT, IN LUNA FEBRUARIE, CEL 
MAI MARE DEFICIT COMERCIAL 
DIN ISTORIA SA, pierzind în co
merţul cu restul lumii suma de 429 
milioane lire sterline — aproape un 
miliard de doteri.

Principatul .Liechtenstein are un 
teritoriu de 160 kmp şi o populaţie 
de 21 000 de locuitori. Micul stat 
situat ta graniţa dintre Elveţia şi 
Austria a fost creat în anul 1699.

gistrată o nouă victimă, în. urtma 
exploziei unei bombe artizanale pla
sate într-un automobil. Aceasfe 
este cea de-a 984-a persoană ucisă 
în cadrul incidentelor ce au avut 
Ioc în Irlanda de Nord în cei 4 ani 
şi jumătate de la declanşarea osti
lităţilor între comunităţile catolică 
şj protestantă.

Totodată, explozia unei bombe în 
centrul oraşului Belfast, în seara zi
lei de marii, a provocat un puter
nic incendiu, care a distrus două 
magazine fără să se înregistreze 
Insă victime.

Sesiunea
Consiliului Ligii 

Arabe

în atenţia 
iubitorilor de 

fotbal din Sibiu
Amicii echipei de fot

bal F.C. Şoimii Sibiu 
convoacă iubitorii de 
fotbal la o întîlnire care 
va avea loc în ziua de 
vineri, 29 martie 1974, 
ora 18, în sala de şedin
ţe (clubul) a Comitetu
lui municipal P.C.R. Si
biu.

LA
DISPOZIŢIA

Tunis 27 (Agerpres). — tn capi
tala tunisiană continuă lucrările ce
lei de-a 61-a sesiuni a Consiliului 
Ligii Arabe, care reuneşte miniştrii 
arabi ai afacerilor externe. Cele 
cinci comisii de lucru formate marţi 
— politică, economică, juridică, ad- 
ministrativ-financiară şi sociai-cul- 
turală — şi-au început activitatea 
în vederea elaborării documentelor 
ce vor fi supuse, aprobării şefilor 
de delegaţii In şedinţă plenară. Co
misia pentru problemele politice, 
constituită din miniştrii de externe 
prezenţi la sesiune, a examinat, tn 
şedinţă cu uşile închise, -punctul de 
pe ordinea de zi referitor Ia situa
ţia politică şi militară din Orientul 
Apropiat.

într-o declaraţie reluată de agen
ţia M.E.N., Sayad Nofal. secretar 
general adjunct al Ligii Arabe, a 
afirmat că lucrările de miercuri ale 
Consiliului Ligii au fost consacrate 
discutării datei şî locului viitoarei 
râuniuni arabe Ia nivel înalt, pre
cum şi propunerii privind organi
zarea unui dialog arabo-vest-euro- 
pein.

O declaraţie a 
ministrului de externe 

finlandez

DV.

Helsinki 27 (Agerpres). — Mi
nistrul de externe al Finlandei, Ahti 
Karjalainen, a anunţat, într-o de
claraţie de presă că ţara sa este 
gata să găzduiască cea de-a treia 
fază a Conferinţei pentru securitate 
şi cooperare în Europa în luna iu
lie a acestui an. El a adăugat că 
Finlanda apreciază ca este reco

mandabil să se evite prelungirea 
nejustificata a lucrărilor celei de-a 
doua faze’ ® Conferinţei, care se 
desfăşoară, fia prezent, .la Geneva.

Karjalainen s-a pronunţat, dé a- 
semenea, îrf favoarea organizării 

, cele* de-a trAia şi ultime faze a 
Conferinţei Ia cel mai înalt nîve! 
posibil.

SIBIU: PACEA: Păcală, seriile I şi 
II (orele 9.30: 14,00; 17,00 şi 20,00); 
ARTA; Omul cu creierul transplan
tat (orele 10.00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18.30; 20,30); TINERETULUI: Evada
rea (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30); INDEPENDENŢA: Ci- 
prian Porumbescu, seriile I şi II 
(orele 9,00; 16,00 şi 19,00); 7 NO
IEMBRIE: Ţara sălbatică (orele
10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL! Marele
vals, seriile I şi II (orele 10,00; 14,00;
17.00 şi 20,00); TINERETULUI: Para-
şutiştii (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20,30). 1

CISNÄDIE: POPULAR: Al treilea
(orele 11,00; 16,00; 18,00; şi 20.00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Viforniţa (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Drumurile bărba
ţilor (orele 10,00; 17,00 şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Grăbiţi 
apusul soarelui, seriile I şii II (orele
17.00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Amintiri bucureştene
(orele 17 00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST! 
Dragostea începe vineri (orele 17,00 
şi 19,00).

0  declaraţie 
a preşedintelui Liberiei

a proble:
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Alger 27. —• Corespondentul A- 

gerpres, Mire ea S. lonescu, trans
mite: intr-o declaraţie făcută în faţa 
ziariştilor, preşedintele Republicii 
Liberia, William Tolbert jr., care 
se află Ia Alger intr-o vizită ofi
cială, a salutat iniţiativa preşedin
telui algerian. Houari Boumediene, 
de a cere convocarea unei sesiuni 
extraordinare a Adunării Generale

a O.N.U. asupra problemelor ener
giei, materiilor p*sje şi dezvoltării. 
William Tolbert şi-a exprimat 
optimismul în legătură cu această 
sesiune, ale cărei rezultate vor fi 
ca siguranţă — a apreciat el — în 
folosul ţărilor în curs de dezvol
tare. „Liberia îşi va aduce întreaga 
contribuţie", a spus apoi şeful sta
tului liberian.

G rave inundaţii 
în sudul Braziliei

Brasilia 27 (Agerpres). Nume
roşi locuitori din partea sudică a 
Braziliei şi-au pierdut viaţa ca ur
mare a gravelor Inundaţii semnala
te in zonele respective. Ploile to

renţiale din ultimele zile au provo
cat creşterea nivelului apelor- rîu- 
rilor pînă la înălţimi-record în ul
timii 250 de ani.

Peste 8 000 de oameni au rămas 
fără adăpost.

Ultimele informaţii relevă că si
tuaţia din statele Santa Catarina şi 
Mato Grosso este deosebit de gra
vă, apele revărsate provocînd se
rioase daune culturilor agricole şi 
înecând zeci de mii de vite. De a- 
semeneă, în statul Ceara, din nor
dul ţării, numeroase sate au fost 
evacuate. în jur de 5 mii de per
soane fiind nevoite- să-şi părăsească 
gospodăriile.

In jurul orei 11,15 — Transmi
siune directă de la Palatul Marii 
Adunări Naţionale a şedinţei so
lemne consacrate alegerii pre
şedintelui Republicii Socialiste 
România.

16,00—17,00 — Teleşcoală. 17,30 
— Telex. 17,35 — Curs de limba 
germană. 18,05 — Teleglob. Lu
xemburg. 18,25 — întrebări şi 
răspunsuri. 18,55 — Film serial 
pentru rpnii. George. Episodul 
„George, vedetă de cinema“. 
19,20 — 1001 de seri. 19,30 — 
Telejurnal. 20,00 — Seară pen
tru tineret. 21,30 — Steaua Cară 
nume. Muzică uşoară. 22,15 — 
24 de ore.

Conferinţe
Sala „Studio" a Casei de cultură 

a sindicatelor din Sibiu găzduieşte 
astăzi, la ora 18. cercul „Univers 
XX“, în cadrul căruia va fi dezbă
tut referatul prezentat da prof. 
Gheorghe Buţâu, asupra unor arti
cole privind fenomenul O.Z.N., a- 
părute în revista „Phenomenes 
Spatiaux*.

CENTRUL METEOROLOGIC SIBIU
comunică: vreme relativ călduroasă 
cu cerul variabil. Vîntul va sufla 
slab din sectorul sud-estic. Tempe
raturile minime vor fi cuprinse în
tre zero şi plus 2 grade, iar cele 
maxime vor oscila între 14 şi 17 
grade.

J»

Crupul de şantiere 
Electror’iontaj“ Sibiu

ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS:
— 1 inginer verificări devize în specialitatea elec- 

troenergetică
Concursul are loc la sediul grupului de şantiere, 

str. Lector nr. 12, în ziua de 5 aprilie 1974.

In c î̂nd l̂a^Rolterdarri se va inaugura un nou chei unde vor putea acosta nave cu un pescaj de pina la 20 m 
iar la capotul cheiului se ridica un far automat, fára personal de serviciu, înalt de 31 m, situat pe o fundaţie 

submarina. In foto: noul for automat şi cheiul din portul Rotterdam.

U.G. Í.R.A. Sibiu
str. Banatului 12, 

ANGAJEAZĂ URGENT:
— strungar categoriile 5—6 

în condiţiile Legii nr. 12/1971 şi H.C.M. 914/1968.

y*v,

întreprinderea,,
Sibiu

ANGAJEAZĂ:
— maiştri aşchiere
— ingineri proiectanţi
— tehnicieni proiectanţi

Condiţii de încadrare şi salarizare conform Legii 
12/1971 şi H.C.M. 890/1973.

De asemenea, recrutează muncitori necalifîcaţi —u e  asemenea, recrutează muncitori necaiincaţi — 
bărbaţi — pentru calificare prin cursuri de scurtă du
rată în meseria de PRESATOR METALE LA RECE, 
cu durata de 6 luni, cu minim 4 clase elementare, vîr- 
sta între 18—35 ani.

Cursurile încep la data de 1 aprilie 1974.
Pe durata cursului se asigură un salariu lunar de 

1 051 lei.
Informaţii suplimentare se pot cere la biroul perso

nal, zilnic, între orele 6,40—15, sau la telefon 2 10 20, 
interior 1 36.

întreprinderea de piese auto Sibiu
ţine în ziua de 30 martie 1974 CONCURS pentru 
ocuparea postului de:

— şef oficiu calcul
Condiţii:

— absolvenţi ai învăţămîntului superior tebnic, 
economic de specialitate sau matematicieni, cu specia
lizare în probleme de analiză sau programare sistem, 
8 ani vechime în specialitate.

înscrieri şi informaţii la serviciul personal-învăţa- 
mînt-salarizare, pînă la 28 martie 1974.

I.A.S. Şura Mică
ANGAJEAZĂ URGENT:

prin concurs sau transfer, în condiţiile Legii 12/1971: 
— contabil principal sau contabil — cunoscător 

în problemele de agricultură de stat
Relaţii suplimentare la sediul unităţii.

Direcţia sanitară — 
Spitalul judeţean  

Sibiu
ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS: 

SAU TRANSFER:
— 2 instalatori sanitari şi gaze
— 1 electrician de întreţinere şi reparaţii
— 1 lăcătuş mecanic de întreţinere şi reparaţii 

universale
— 1 fochist pentru încălzire centrală
Angajarea se face conform Legii nr. 12/1971, iar 

salarizarea conform H.C.M. 2351/1969.
Relaţii suplimentare la serviciul plan-organizare- 

personal, telefon 3 05 76.

Oficiul judefean 
de turism Sibiu

ANGAJEAZĂ:
— bucătari şi bucătari şefi
— cofetari-patiseri
— vînzatori mărfuri pe valută — sa cunoască o 

limbă de uz internaţional
motoscuterişti

De asemenea recrutează tineri între 16—18 ani, 
pentru iniţiere şi selecţie în meseria de ospătari.

Mica publi

i

îndurerata familie anunţa înceta
rea din viaţă a celei ce a fost 

EVA TOADER
mamă erdină, decorată cn ordinul 

„Gloria maternă clasa I“. 
înhumarea va avea loc azi, ?8 

martie, ora 10, in cimitirul din Mohu.

fament 17. doresc apartament 3 ca
mere.

CUMPĂR garnitură tobe, plastic, 
(Sonor, Premier, Amati). Informaţii 
teleion I 28 58.

PIERDUT a\'iz de expediţie nr. 
10218/7 ianuarie 1974, eliberat de 
I.R.E.S. îl declar nul.

PIERDUT legitimaţie nr. 41, eli
berată de „Vitromctan“ Mediaş, ne 
numele Horegan Cornel. O declar 
nulă.

VlNTD casă liberă in Ocna Sibiu>- 
Iui, str. Mică 83, Gligor. Informaţii
zilnic.

VÎND I.M.S., stare bună. Satul 
Gush 255, Gotscbling,

MEDIAŞ, de vînzare apartament. 
4 camere, bucătărie, baie, cămară 
şi dependinţe, parţial liber, în Piaţa 
Republicii nr. 24. Informaţii Piaţa 
Republicii 8, Bîrză Elena.

Ofer apartament bloc, 2 camere, 
Hipodrom, bloc T 14, scara A, apar-

PfFRD,,T legitim Mie nr. 3858, *li- 
'lerfiă ri ■ Meana 'rsşie“ Sihle e 
numele Bălcăcean Ana Maria O 
declar nulă.

ii
REDACŢIA SI ADMINISTRAŢIA Sibiu, *tr. Octombrie roşu nr. 2, Tel. nr. 1 2810-1 3067. Abonamentele şe fac la oficiile poştale, factorii poştali şi dituzorii din întreprinderi $1 instltutll.
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